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En aquest document, de contindre dades de caràcter personal objecte de protecció, aquests es troben
omesos -substituïts per asteriscos (*) - en compliment del Reglament General de Protecció de Dades
(UE) 2016/679. / En este documento, de contener datos de carácter personal objeto de protección, éstos
se encuentran omitidos -sustituidos por asteriscos (*) - en cumplimiento del Reglamento General de
Protección de Datos (UE) 2016/679.

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE
LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 21 DE MARÇ DE 2024 / COMISIÓN DE
BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DEL DIA 21 DE MARZO DE 2024

En la Sala de Comissions I de l'Antiga Fàbrica de Tabacs (Pati A Segon Pis) C/Amadeu de
Savoia, nº11, sent les nou hores i quaranta minuts, del día vint-i-un de març de dos mil
vint-i-quatre, es reunix en sessió ordinària, la Comissió Informativa de Benestar Social,
Educació, Cultura i Esports, amb la assistència dels components d'esta, el Sr. José Luis Moreno
Maicas en qualitat de President, la Sra. Paula Llobet Vilarrasa en substitució de la Sra. Marta
Torrado de Castro, el Sr. Santiago Ballester Casabuena, la Sra. Maite Ibáñez Giménez, la Sra.
Lucía Beamud Villanueva, la Sra. Gloria Tello Company i la Sra. Mónica Gil Cano. També hi
assisteixen el Sr. Javier Mateo García, i actua com a Secretari, per delegació del Secretari
General i del Ple, José Vicente Ruano Vila.

Assisteix com invitat en el punt seté de la sessió, el Sr. Francisco Javier Copoví Carrión, en
qualitat de Director General de Persones amb Discapacitat.

Oberta la sessió per la Presidència, s’examinen els assumptes que figuren en l'orde del dia i
s’adopten els següents acords.
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Aprovació, si és el cas, de l'acta anterior de la Sessió anterior de data 20 de febrer de 2024.
Aprobación, en su caso, del acta de la Sesión anterior de fecha 20 de febrero de 2024.

Pregunta el Sr. President si algun membre de la Comissió ha de formular alguna
observació a l'acta de la sessió del dia 20 de febrer de 2024, prèviament distribuïda amb la
convocatoria. No havent-hi cap observació, va quedar aprovada d'acord amb allò que s'ha prescrit
en l'article 91 del ROF.

2 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : E-02001-2023-000304-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
SERVICI DE PATRIMONI HISTÒRIC I ARTÍSTIC. Proposa mostrar la conformitat de
l'Ajuntament de València amb la proposta de dissolució del Consorci de San Miguel dels Reis i
aprovar-la en els termes de l'acord de dissolució d'esta entitat.
SERVICIO DE PATRIMONIO HISTÓRICO Y ARTÍSTICO. Propone mostrar la conformidad
del Ayuntamiento de València con la propuesta de disolución del Consorcio de San Miguel de
los Reyes y aprobarla en los términos del acuerdo de disolución de dicha entidad.

VOTACIÓ

Se somet a votació i s'acorda aprovar la proposta d'acord per unanimitat.

ACORD

"HECHOS

PRIMERO.- El Ayuntamiento de València y la Diputación Provincial de València son
titulares del Monasterio de San Miguel de los Reyes por la Ley 175/1962, de 24 de diciembre,
mediante la cual el Estado lo cedió, con carácter oneroso, condicional y proindiviso a partes
iguales, para su incorporación al patrimonio artístico de la provincia. Posteriormente, mediante
convenio de fecha 10 de julio de 1997, suscrito entre el Ayuntamiento de València, la Conselleria
de Cultura de la Generalitat Valenciana y la Diputación Provincial de Valencia, se cedió el uso
del inmueble a la Generalitat Valenciana por un plazo de 75 años, al objeto de situar la sede de la
Biblioteca Pública Valenciana. Al año siguiente, la Generalitat Valenciana, el Ayuntamiento y la
Diputación constituyeron el Consorcio para la Restauración, Conservación y Utilización del
Monasterio de San Miguel de los Reyes (los Estatutos están publicados en el BOP núm. 261, de
03/11/1998).

SEGUNDO.- Este Consorcio tiene como objetivo las siguientes funciones:

- La restauración rehabilitación y conservación del conjunto histórico artístico monumental
del monasterio de San Miguel de los Reyes.

- La administración y posterior gestión del inmueble, y
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- La autorización de posibles obras nuevas y nuevos usos en él, mientras mantenga la
vigencia la cesión de uso a la Generalitat Valenciana, será llevado a acabo por el citado
Consorcio, el acuerdo de uso aprobado para dicho Consorcio.

TERCERO.- La Sindicatura de Cuentas de la Comunitat Valenciana, el 10 de septiembre
de 2015, dirigió un escrito al presidente del Consorcio, el Conseller de Educación, Investigación
y Cultura, en el que recordaba la obligación del Consorcio de presentar la rendición de la cuenta
general correspondiente al ejercicio 2014. El Presidente, en fecha 7 de octubre de 2015,
comunicó a la Sindicatura de Cuentas que, concluidas las obras de rehabilitación, se procedería a
la liquidación de los remanentes económicos que quedaban en la cuenta bancaria del Consorcio,
y quedaba el Consorcio sin actividad económica, ya que los gastos de mantenimiento y
conservación se atienden con los presupuestos de la Consellería de Educación, Investigación,
Cultura y Deporte, mediante las líneas presupuestarias asignadas a la Dirección General de
Cultura y Patrimonio y, por tanto, no se dispone de información contable más allá de la
liquidación de los remanentes económicos.

CUARTO.- La Sindicatura de Cuentas, mediante escritos de 25 de julio de 2019 y 27 de
febrero de 2023, comunica que, visto que el Consorcio para la Restauración, Conservación y
Utilización del Monasterio San Miguel de los Reyes, no ha rendido las cuentas de los ejercicios
2017 a 2021, figura sin actividad, y  su adscripción esta indeterminada (si bien figura adscrito a
la Diputación Provincial de València en el Inventario de entidades del sector público estatal,
autonómico y local (INVENTE) del Ministerio de Hacienda y Función Pública), debería
considerarse tramitar la disolución del Consorcio.

QUINTO.- Según el informe del Secretario y el Interventor de la Diputación de Valencia
de 9 de junio de 2023, finalizada la restauración del conjunto artístico monumental del
Monasterio de San Miquel de los Reyes y correspondiente a la Conselleria su conservación,
según convenio suscrito el 10 de julio de 1997, procede instar a los entes consorciados a fin de
iniciar los trámites para proceder a la disolución del Consorcio para la Restauración,
Conservación y Utilización del Monasterio de San Miguel de los Reyes, dada cuenta de la
inexistencia de actividad económica de éste, de conformidad con lo que se prevé en el artículo 19
de los Estatutos y los artículos 127 y 97 de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico
del Sector Público. El inicio del procedimiento por a la disolución del Consorcio, no impedirá
regularizar nuevos usos en el edificio, como el de las dependencias de la Academia Valenciana
de la Lengua, entidad que viene ocupando la segunda planta del citado edificio.

SEXTO.- El Pleno de la Diputación de Valencia ha aprobado, el 19 de septiembre de 2023,
mostrar la conformidad de la Diputación Provincial de València con la propuesta de disolución
del Consorcio para la Restauración, Conservación y Utilización del Monasterio de San Miguel de
los Reyes, y aprobarla en los términos adoptados por el Consejo Pleno, en su reunión
extraordinaria celebrada el día 12 de junio de 2023.

SÉPTIMO.- El Ayuntamiento de Valencia, como copropietario del bien, debe aprobar
también esta disolución. Después de lo expuesto anteriormente se debe tener en cuenta que
desaparecida la figura del Consorcio, este Ayuntamiento y la Diputación dejan de tener una
supervisión y control sobre dicha propiedad como tenía hasta este momento por la figura del
Consorcio, quedando el inmueble en manos de la cesionaria, que es la Generalitat valenciana, por
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lo que es aconsejable la creación de un nuevo marco legal para la supervisión y cesión de dicha
propiedad municipal por este Ayuntamiento a la Generalitat Valenciana para destinarlo a la
Biblioteca Valenciana. También es aconsejable adecuar a la realidad el uso de las instalaciones
del Monasterio de San Miguel de los Reyes, siempre previo pacto entre la Diputación y este
Ayuntamiento, como copropietarios que son.

OCTAVO.- Una vez redactada la propuesta de acuerdo, se solicitó informe de la Asesoría
Jurídica. Mediante informe de fecha de 4 de diciembre de 2023, se informa favorablemente la
propuesta de disolución, se bien se precisa que "por las entidades consorciadas se deberán
determinar las condiciones de la liquidación (designación de liquidadores); y, a su vez, con
carácter previo, debe concretarse de qué forma se asumen las funciones de administración y
gestión del inmueble (pues sigue siendo de cotitularidad Diputación / Ayuntamiento), ya que la
cesión a la Generalitat se limitó al ámbito de la Biblioteca Pública Valenciana y, según se indica,
el inmueble se utiliza para la sede de otra institución".

A los anteriores hechos le son de aplicación los siguientes

FUNDAMENTOS DE DERECHO

PRIMERO.- Se inicia el expediente de disolución del Consorcio para la restauración,
conservación y utilización del Monasterio de San Miguel de los Reyes conforme el artículo 19 y
51 del estatuto del citado Consorcio, publicado en el Boletín Oficial de la Provincia núm. 261, de
3 de noviembre de 1998.

SEGUNDO.- En cumplimiento del citado acuerdo y de lo dispuesto en los artículos
19.1.e), 19.2.d) y 51 de los Estatutos del Consorcio (BOP núm. 261, de 3/11/1998), la Diputación
Provincial de València ha adoptado acuerdo expreso sobre la propuesta de disolución, existe
informe favorable emitido en este expediente por el Secretario y el Interventor de esta
Diputación, de fecha 9 de junio de 2023, y las consideraciones formuladas por la Diputación
Provincial están debidamente justificadas en la propuesta de disolución del Consorcio.

TERCERO.- Se precisa informe previo de la asesoría jurídica municipal en aplicación del
art. 12.b) del Reglamento Orgánico y Funcional de la Asesoría Jurídica Municipal (acuerdos con
efectos jurídicos con otros sujetos, de derecho público o derecho privado). También es
recomendable solicitar informe del Interventor General, debido a las posibles implicaciones
económicas de esta disolución.

CUARTO.- Teniendo en cuenta los arts. 108 y ss. de la Ley 8/2010 de 23 de junio, de
régimen local de la Comunitat Valenciana y el artículo 47.2.g) de la Ley 7/1985, de 2 de abril,
Reguladora de Bases del Régimen Local (LRBRL), el Pleno del Ayuntamiento de València es el
órgano competente para la adopción del presente acuerdo que requerirá para su aprobación el
voto favorable de la mayoría absoluta del número legal de sus miembros.

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

PRIMERO.- Mostrar la conformidad del Ayuntamiento de València con la propuesta de
disolución del Consorcio para la Restauración, Conservación y Utilización del Monasterio de San
Miguel de los Reyes, y aprobarla en los términos del acuerdo de disolución de dicha entidad
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adoptado por el Pleno del Consorcio el día 12 de junio de 2023, ratificado por el Pleno de la
Diputación Provincial de Valencia el día 19 de septiembre de 2023, precisando que dicha
disolución no afecta a la titularidad y facultades dominicales del Ayuntamiento de València sobre
el bien.

SEGUNDO.- La disolución del Consorcio para la Restauración, Conservación y
Utilización del Monasterio de San Miguel de los Reyes se llevará a cabo conforme a los trámites
establecidos en el artículo 19 d) y 51 de los Estatutos del Consorcio, publicados en el Boletín
Oficial de la Provincia n.º 261, de 3 de noviembre de 1998, quedando la liquidación
condicionada a la designación de liquidadores y a la previa definición de la forma en que se
asumen las funciones de administración y gestión del inmueble, considerando en que éste es
cotitularidad de la Diputación y el Ayuntamiento y que la cesión a la Generalitat se limitó al
ámbito de la Biblioteca Pública Valenciana y el inmueble se utiliza para la sede de
otra institución."

3 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : E-02000-2024-000039-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
SERVICI DE RECURSOS CULTURALES. Proposa denominar el carrer EP Joaquín Ballester
8, com "Carrer de Juana Francés de la Campa - pintora".
SERVICIO DE RECURSOS CULTURALES. Propone denominar la calle EP Joaquín Ballester
8, como "Carrer de Juana Francés de la Campa - pintora".

DEBAT

La Sra. Tello assenyala que el seu grup votarà a favor perquè ve del llistat que va proposar
la Sra. Beamud de les quaranta dones proposades provinents del Consell Municipal dels Dones i
per la Igualtat.

El Sr. President indica que van rebre el nou llistat fa poc i ja estan treballant amb este.
Enguany és el centenari del seu naixement per això l'han triada.

La Sra. Ibáñez señala que su grupo votará a favor ya que es una propuesta del Consell
Municipal de les Dones i per la Igualtat y por tanto consensuada, que es como deben ser estas
propuestas, en los términos del acuerdo del año 2014 de la Junta de Portavoces.

VOTACIÓ

Se somet a votació la proposta d'acord i s'acorda aprovar-la per majoria de sis vots a favor
del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Paula Llobet Vilarrasa en sustitució de la
Sra. Marta Torrado de Castro (Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular), de la
Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company (Compromís) i de
la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista) i una abstenció de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX).

ACORD

"HECHOS
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1º. Mediante moción del concejal delegado de Acción Cultural, Patrimonio y Recursos
Culturales de fecha 6 de marzo de 2024, se inicia expediente para denominar la calle EP Joaquín
Ballester 8, como carrer de Juana Francés de la Campa. Nacida en Alicante, inició su formación
en el campo de la música, pero luego se orientó hacia el mundo de la pintura.

De fama internacional, sus obras fueron expuestas en Londres, Venecia y Nueva York
como una de las artistas españolas de vanguardia más importantes del siglo XX.

Entró en contacto con las vanguardias europeas y en especial con el movimiento abstracto.
Vive unos años de gran progresión artística, en los que se convierte en una de las pintoras más
famosas de España.

Junto a otros artistas componen el grupo artístico “El Paso” en 1957. Fue la única mujer
que formó parte de este grupo.

Juana Francés falleció en Madrid el 9 de marzo de 1990, dejando realizada una gran obra
entre figuración y abstracción. Donó filantrópicamente su obra a las ciudades a las que estaba
vinculada sentimentalmente. La obra de Juana puede admirarse actualmente en destacados
museos como: IAACC Pablo Serrano, en Zaragoza; el MACA-Museo de Arte Contemporáneo de
Alicante; el IVAM en Valencia y el Museo Nacional Centro de Arte Reina Sofía en Madrid.

Esta concejalía junto con el informe de propuestas que en este sentido se presentó en el
Consell Municipal de les Dones de fecha 22 de noviembre de 2023, procede a la tramitación
administrativa correspondiente para el otorgamiento de tal distinción.

2º. Posteriormente en fecha 7 de marzo de 2024, a la vista de la propuesta planteada desde
el Servicio de Recursos Culturales de si existe actualmente en Valencia alguna vía pública con la
denominación de Juana Francés y si procede conceder tal denominación a la calle en proyecto
indicada, se emite informe por la Sección de Territorio del Servicio de Registro y Población, en
los siguientes términos:

PRIMERO.- Que actualmente no existe en el callejero de la ciudad ninguna vía pública
denominada “Juana Francés de la Campa” (Pintora)".

SEGUNDO.- Que en la actualidad la vía pública carrer EP Joaquín Ballester 8, Distrito
Municipal 4 (Campanar) Barrio 2 (Les Tendetes), no tiene asignada denominación definitiva.
TERCERO.- Se adjunta plano de situación 

3º. El concejal delegado de Acción Cultural, Patrimonio y Recursos Culturales, a la vista
del informe emitido por la Sección de Territorio y Población del Servicio de Registro y
Población, dispone continuar las actuaciones.

FUNDAMENTOS DE DERECHO

PRIMERO. El procedimiento previsto para la concesión de honores y distinciones, y
concretamente la rotulación de nuevas vías públicas, viene contemplado en el capítulo III,
artículos 11 y siguientes del Reglamento de concesión de honores y distinciones aprobado en
sesión extraordinaria del Excmo. Ayuntamiento Pleno el 30 de junio de 2022.
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SEGUNDO. La competencia para la denominación de vías públicas corresponde a la Junta
de Gobierno Local por delegación de la Alcaldía según la Resolución núm. 5, 18 de julio de 2023
modificada por la Resolución núm. 227, 7 de noviembre de 2023, previo dictamen de la
Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes.

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

ÚNICO. Denominar la calle EP Joaquín Ballester 8, con la siguiente leyenda:

“CARRER DE JUANA FRANCÉS DE LA CAMPA”

(PINTORA)."

4 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : E-02000-2024-000042-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
SERVICIO DE RECURSOS CULTURALES. Proposa denominar la plaça EP del Foc 13, com
"plaça d'Anfós Ramon i Garcia - poeta".
SERVICIO DE RECURSOS CULTURALES. Propone denominar la plaza EP del Foc 13, como
"plaça d'Anfós Ramon i Garcia- poeta".

DEBAT

El Sr. President indica que també és el centenari del naixement d'este poeta.

La Sra. Tello assenyala que el seu grup votarà en contra perquè, com s'ha dit, l'acord de la
Junta de Portaveus de l'any 2014 va marcar dos criteris, que siguen persones mortes i que siguen
propostes consensuades, i esta persona no tenia un perfil integrador.

La Sra. Ibáñez indica que su grupo se abstendrá porque siguen esperando el programa de
actividades para otro poeta, Estellés.

El Sr. President contesta que dos entidades impulsan este reconocimiento, según consta en
el informe. Sobre Estellés indica que en las bibliotecas se celebrará un recital de poemas de este
poeta.

El Sr. Mateo señala que este acuerdo de Junta de Portavoces del año 2014 convendría
incorporarlo a la normativa que regula esta cuestión.

El Sr. President contesta que se puede estudiar pero es cierto que a día de hoy son criterios
pero no están incorporados a la normativa municipal.

VOTACIÓ

Se somet a votació la proposta d'acord i s'acorda aprovar-la per majoria de quatre vots a
favor del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Paula Llobet Vilarrasa en sustitució
de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular) i de
la Sra. Mónica Gil Cano (VOX), dos vots en contra de la Sra. Lucía Beamud Villanueva
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(Compromís) i de la Sra. Glòria Tello Company (Compromís) i una abstenció de la Sra. Maite
Ibáñez Giménez (Socialista).

ACORD

"FETS

1er. Per l’Associació Cultural Grup d’Acció Valencianista i l’Associació d’Escriptors en
Llengua Valenciana es presenten escrits sol·licitant es retole un carrer de la ciutat de València
amb el nom d’Anfós Ramon i Garcia. Va ser un poeta i escriptor valencià, de molt extensa
producció, i probablement el més guardonat pel conjunt de la seua obra.

Autodidacta, adscrit pels estudiosos al corrent del neorealisme dels anys cinquanta, Anfós
Ramon va escriure en valencià la pràctica totalitat de la seua obra poètica, que comprén des de
l’any 1957 fins al 2014, moment de la seua mort.

Va rebre en vida més de 300 premis de nombroses institucions, acadèmiques, literàries i
populars.

És impossible reunir el treball d’Anfós Ramón sense parlar de la vessant festiva satírica i
crítica, que configura la seua dedicació als llibrets de falla. Va escriure uns 900 llibrets i algun
any va ser autor de 23 obres diverses per a distintes comissions de festes.

2n. Posteriorment en data 7 de març de 2024, i a la vista de la proposta plantejada des del
Servici de Recursos Culturals de si existeix actualment a València alguna via pública amb la
denominación d’Anfós Ramon i Garcia, i si escau concedir la citada denominació a la plaça EP
del Foc 13 s'ha emés informe de la Secció de Territori del Servici de Registre i Població, en els
següents termes:

PRIMERO.- Que actualmente no existe en el callejero de la ciudad ninguna vía pública
denominada “plaça d’Anfós Ramon i Garcia (poeta i escritor)”.

SEGUNDO.- Que en la actualidad la vía pública plaça EP del Foc 13, Distrito Municipal
16 (Benicalap) Barrio 2 (Ciutat Fallera), no tiene asignada denominación definitiva

TERCERO.- Se adjunta plano de situación de la citada plaça EP DEL FOC 13.

3r. El regidor delegat d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals, a la vista de
l'informe emés per la Secció de Territori del Servici de Registre i Població, disposa continuar les
actuacions.

FONAMENTS DE DRET

PRIMER. El procediment previst per a la concessió d'honors i distincions, i concretament
la retolació de noves vies públiques, ve contemplat en el capítol III, articles 11 i següents del
Reglament de concessió d'honors i distincions aprovat en sessió extraordinària de l'Excm.
Ajuntament Ple el 30 de juny de 2022.
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SEGON. La competència per a la denominació de vies públiques correspon a la Junta de
Govern Local per delegació de l'Alcaldia segons la Resolució núm. 5, 18 de juliol de 2023
modificada per Resolució núm. 227, 7 de novembre de 2023 i previ dictamen de la Comissió de
Benestar Social, Educació, Cultura i Esports.

De conformitat amb els anteriors fets i fonaments de Dret, s'acorda: /

ÚNIC. Denominar la plaça EP del Foc 13, amb la següent llegenda:

“PLAÇA D’ANFÓS RAMON I GARCIA”

(POETA)."

5 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : E-02000-2024-000045-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
SERVICI DE RECURSOS CULTURALS. Proposa concedir la denominació de “Barri de la
Música” al barri de Benicalap.
SERVICIO DE RECURSOS CULTURALES. Propone conceder la denominación de “Barrio de
la Música” al barrio de Benicalap.

DEBAT

La Sra. Tello assenyala que no està conforme perquè el procediment seguit és molt
incorrecte, ja que cap associació musical ni la Coordinadora de Bandes té coneixement d'esta
proposta i la música és patrimoni de tots. El fet que un barri tinga més seus o associacions
musicals no pot suposar que siga el barri de la música, la qual cosa incomoda a la resta de
societats musicals de la Ciutat.

La Sra. Ibáñez señala que su grupo votará a favor porque es una demanda de las
asociaciones musicales y de vecinos del barrio desde hace tiempo. Añade que este nombramiento
de Benicalap como "Barrio de la música" se acompañe de espacios e infraestructuras para
desarrollar la actividad musical de las cinco agrupaciones instrumentales y la coral, así como una
línea presupuestaria para impulsar proyectos culturales que fortalezcan esa identidad y hagan
partícipes a los vecinos y vecinas.

El Sr. President contesta que así será, se pone el nombre pero luego vendrán acciones
concretas.

VOTACIÓ

Se somet a votació la proposta d'acord i s'acorda aprovar-la per majoria de cinc vots a
favor del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Paula Llobet Vilarrasa en sustitució
de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular), de
la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX) i dos abstencions
de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís) i de la Sra. Glòria Tello Company
(Compromís).
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ACORD

"Se incoa expediente mediante moción conjunta presentada por el Coordinador de
Estrategia de Estudios y Proyectos y el Concejal Delegado de Acción Cultural, Patrimonio y
Recursos Culturales, de fecha 12 de marzo de 2024, en la que se propone iniciar actuaciones
encaminadas para el nombramiento de Benicalap como “Barrio de la Música”.

Benicalap cuenta con algo más de 42.000 habitantes, de los cuales unos 2.000 pertenecen a
alguna de las seis agrupaciones musicales que nutren el barrio, representando en torno a un 5 %
de los vecinos y las vecinas de Benicalap; un porcentaje sin duda altísimo y que concede a la
música una visibilidad verdaderamente reseñable.            

Cinco agrupaciones instrumentales (Agrupación Musical Acacias-Picayo, Agrupación
Musical de Benicalap, Agrupación Musical Gayano Lluch, Agrupación Musical San José de
Pignatelli, y Orquesta de Pulso y Púa Nuestra Señora de Tejeda) y una coral (Agrupación Coral
de Benicalap), con sus correspondientes subagrupaciones, desarrollan una actividad incesante de
didáctica y de difusión de la música, lo cual conlleva un continuo fomento de la cultura, con el
enriquecimiento intelectual de la población aparejado. Ello se traduce no sólo en una formación
constante de los miembros, sino también en numerosas actuaciones para expresión de una
estética y sensibilidad propia, y, desde luego, en una oferta elevada de ocio de alto nivel para
quienes residen en este barrio.

De los hechos expuestos se desprenden las consideraciones de orden jurídico que a
continuación se relacionan:

Primera. Que las actuaciones realizadas forman parte del ámbito de competencias
municipales, a tenor de lo establecido en el artículo 25 de la Ley 7/85, de 2 de abril, Reguladora
de las Bases de Régimen Local.

Segunda. El procedimiento previsto para la concesión de honores y distinciones viene
contemplado en el capítulo III, artículos 11 y siguientes del Reglamento de concesión de honores
y distinciones aprobado en sesión extraordinaria del Excmo. Ayuntamiento Pleno el 30 de junio
de 2022.

Tercera. La competencia corresponde a la Junta de Gobierno Local por delegación de la
Alcaldía según la Resolución núm. 5, 18 de julio de 2023 modificada por la Resolución núm.
227, 7 de noviembre de 2023, previo dictamen de la Comisión de Bienestar Social, Educación,
Cultura y Deportes.

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

ÚNICO. Conceder la denominación de “Barrio de la Música” al barrio de Benicalap, en
reconocimiento a la singularidad del barrio por la actividad que desarrollan sus diferentes
agrupaciones musicales, la gran implicación de la población y la repercursión en la riqueza
cultural de la ciudad de Valencia."
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6 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 9
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal Compromís, relativa a
la "Escultura de la "Xica en el Llac" d'Antonio Ballester".
Moción que presenta Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal Compromís, relativa a
la "Escultura de la "Muchacha en el Lago" de Antonio Ballester".

MOCIÓ

"A l'any 2017, mitjançant expedient E-20AL2017-001253-00, Ana Rosa Ballester, filla de
l'escultor valencià Antonio Ballester, va fer donació de l'escultura "Muchacha en el Lago" a
l'Ajuntament de València.

La donació va ser feta amb una doble intenció: que la ciutat de València tinguera en
propietat una escultura d'Antonio Ballester, i fer realitat el seu desig que els valencians i
valencianes pogueren gaudir-la lliurement.

Aquest últim aspecte, i el vincle emocional que la família tenia amb el Mercat de Colón, i
l'admiració de l'escultor per aquest magnífic edifici modernista, varen ser les raons que varen
impulsar la seua ubicació al nomenat mercat.

L'escultura va ser instal·lada en el soterrani, en la font del mercat de Colón, com era el
desig de la família, malgrat que la ubicació definitiva no va resultar centrada en la font, la qual
cosa dificultava en part la seua visibilitat.

Recentment, hem segut coneixedores pels mitjans de comunicació, que esta escultura va
ser retirada de la font sense supervisió de cap tècnic de patrimoni històric, sense la
professionalitat que es requereix en estos casos, i sense respectar els termes i condicions reflectits
al document de donació, en el qual expressament vàrem reflectir que "qualsevol possible us,
moviment o utilització de la nomenada escultura ha de comptar amb amb el beneplàcit de la filla
de l'escultor o dels seus hereus, Hugo Zaragoza i Bruno Zaragoza".

Havent-se posat en contacte amb nosaltres Ana Rosa Ballester, filla de l'escultor Tonico
Ballester, fem efectiva esta moció que reflecteix exactament el desig de la família, amb les
següents propostes d'acord:

1. Que l'Ajuntament de València ens informe de la naturalesa de les obres a la font del
Mercat de Colón i de la calendarització de les mateixes.

2. Que a la Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports, se'ns informe de qui
va donar l'ordre i les raons per les quals es va retirar eixa escultura sense fer acomplir el
contemplat al document de donació.

3. Que aprofitat la circumstància, l'escultura original passe a quedar-se al Museu de la
Ciutat i ocupe un lloc preferent dintre del discurs expositiu del Museu.
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4. Que, baix la supervisió del Servei de Patrimoni Històric i Artístic, l'Ajuntament de
València encomane, amb la màxima urgència possible, la realització d'una rèplica de l'escultura
"Muchacha en el Lago" la qual passe a ser instal·lada en una posició mes cèntrica dintre del llac i
més elevada sobre l'aigua, com per exemple seria col·locar-la al final del passadís elevat sobre
l'aigua que arriba al centre del llac.

5. Que totes estes accions es realitzen de manera consensuada i amb un contacte permanent
i detallat amb Ana Rosa Ballester o, en el seu cas, amb els seus hereus.

6. Que, donat el canvi d'ubicació de l'escultura original, el Servei de Patrimoni Històric i
Artístic amb Ana Rosa Ballester, o en el seu cas, amb els seus hereus, redacten un nou document
de donació que contemple la nova ubicació i les noves condicions.

7. Que l'Ajuntament de València, mitjançant el servei de Patrimoni Històric i Artístic i, si
escau, amb la col·laboració del Servei de Recursos Culturas, impulse les actuacions necessàries
per difondre i recordar la figura del gran escultor i cartellista valencià, Antonio Ballester (Tonico
Ballester)."

DEBAT

La Sra. Tello explica la moció, que arreplega el que els ha dit la filla de l'escultor.
Assenyala que l'alternativa presentada pel Grup Municipal Popular, que a continuació es
transcriu, no contempla el sentir de la família:

"ÚNICA.- Estudiar, conjuntamente con los técnicos de AUMSA, la posibilidad de reubicar
la escultura "La muchacha en el lago" de Antonio Ballester, en un lugar más céntrico dentro del
estanque del Mercado de Colón y alejado de la cortina de agua, en pos de su mejor visibilidad y
conservación, y en cumplimiento de la voluntad de los descendientes del artista."

En cuanto a la enmienda de adición presentada por el Grupo Municipal Socialista, que a
continuación se transcribe, les parece bien:

"Que el Servicio de Patrimonio y Recursos Culturales solicite un informe a AUMSA para
conocer el movimiento de la pieza "Muchacha en el lago", los detalles del traslado, así como las
condiciones de conservación del almacén donde estuvo la escultura, previo depósito en el Museo
de la Ciudad, y dado que la Sección de Museos y Monumentos del Servicio de Patrimonio
Histórico Artístico es la responsable del Inventario Municipal de Bienes".

La Sra. Ibáñez explica su enmienda de adición y está de acuerdo con lo que propone el
Grupo Municipal Compromís. Aunque se les ha derivado a AUMSA creen que la delegación
tiene el deber de pedir ese informe a AUMSA para conocer todos los detalles de ese traslado,
pues ha habido una mala praxis en esta actuación.

El Sr. President contesta que el Servicio de Patrimonio ha hablado también con la familia.
Que la escultura original se quede en el Museo de la Ciudad es difícil porque el discurso
expositivo del Museo no contempla esta escultura pero van a intentar incorporar alguna de las
esculturas de este artista, concretamente, alguna de los años 30. Si se recoloca en el Mercado de
Colón, la escultura estará protegida y la familia conforme sin necesidad de réplica. Además
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señala que se han mantenido conversaciones con AUMSA para reubicar la escultura a un lugar
más alejado del agua. Además, sobre el tema de las réplicas, hay otras pendientes de hacer
todavía.

La Sra. Tello assenyala que fer una rèplica no és car i encara que hi haja uns altres
pendents no condiciona. Li agradaria que ho parlen directament amb la filla, perquè no li quadra
el que assenyala el regidor. Amb esta alternativa plantejada pel govern s'invalida tota la part
relativa a donar informació del que ha ocorregut. Es parla d'estudiar amb AUMSA però no es
parla de la família.

El Sr. President añade al final de su propuesta alternativa lo siguiente: "y en comunicación
con su familia."

La Sra. Ibáñez indica que quiere dejar constancia que por mucho informe de AUMSA que
se pida es un tema de patrimonio cultural y el informe debe ser de ese Servicio.

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció amb l'alternativa del grup municipal Popular formulada pel
Sr. President i s'acorda aprovar-la per majoria de quatre vots a favor del Sr. José Luis Moreno
Maicas (Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular), de la Sra. Paula Llobet
Vilarrasa en sustitució de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano
(VOX), tres vots en contra de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria
Tello Company (Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista).

ACORD

“ÚNICA.- Estudiar, conjuntamente con los técnicos de AUMSA, la posibilidad de reubicar
la escultura “La muchacha en el lago” de Antonio Ballester, en un lugar más céntrico dentro del
estanque del Mercado de Colón y alejado de la cortina de agua, en pos de su mejor visibilidad y
conservación, y en cumplimiento de la voluntad de los descendientes del artista y en
comunicación con su familia.”

7 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 10
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís, relativa
al "Pla accessibilitat cognitiva".
Moción que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís, relativa
al "Plan accesibilidad cognitiva".

MOCIÓ

"La realitat de les capacitats de les persones és molt diversa i heterogènia i pot anar
canviant al llarg de la vida. La diferent i ampla legislació existent, com és el cas de la Convenció
sobre els drets de les persones amb discapacitat, el RDL 1/2013 del 29 de novembre, el RD
505/2007 del 20 d'abril, el RD 1544/2007 del 23 de novembre o el RD 1494/2007 de 12 de
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novembre , arreplega els drets de les persones amb discapacitat o les condiciones bàsiques
d'accessibilitat per a l'accés i utilització dels espais públics, entre altres.

Com arreplega l'article 22 del RDL 1/2013, de 29 de novembre, que recull el Text Refós de
la Llei General de drets de les persones amb discapacitat social i de la seua inclusió social, "Les
persones amb discapacitat tenen dret a viure de manera independent i a participar plenament en
tots els aspectes de la vida. Per a això, els poders públics adoptaran les mesures pertinents per a
assegurar l'accessibilitat universal, en igualtat de condicions amb les altres persones, en els
entorns, processos, béns, productes i serveis, el transport, la informació i les comunicacions,
inclosos els sistemes i les tecnologies de la informació i les comunicacions, així com els mitjans
de comunicació social i en altres serveis i instal·lacions oberts al públic o d'ús públic, tant en
zones urbanes com rurals."

Així mateix, el RD 505/2007, de 20 d'abril, pel que s'aproven les Condicions bàsiques
d'accessibilitat i no discriminació de les persones amb discapacitat per a l'accés i utilització dels
espais públics urbanitzats i edificacions ofereix la normativa per garantir a totes les persones la
utilització no discriminatòria, independent i segura dels edificis, amb la finalitat de fer efectiva la
igualtat d'oportunitats i l'accessibilitat universal.

Des del govern anterior posàrem en marxa una auditoria de tots els edificis i instal·lacions
de propietat municipal i ús públic per determinar els problemes d'accessibilitat, establir l'ordre de
prioritat segons les necessitats i l'ús de cada edifici. Es va emmarcar en un pla d'actuació que
tenia com a finalitat l'adequació dels edificis i locals públics de propietat municipal per eliminar
les barreres arquitectòniques. Segons les dades llançades per l'Auditoria d'Accessibilitat i
Supressió de Barreres en Edificis Municipals, es van analitzar 307 immobles, dels quals, 192
estaven totalment adaptats, 58 que estaven mínimament adaptats i 57 que no estaven adaptats.
Actualment i gràcies a les obres realitzades al llarg dels últims anys, la pràctica totalitat dels
edificis municipals són accessibles físicament.

Però s'ha de continuar treballant per eliminar totes les barreres dels edificis municipals, no
soles les físiques, amb la finalitat d'aconseguir l'accessibilitat universal de tots els edificis d'ús
públic municipals. L'Ajuntament de València ha de garantir l'accessibilitat en tots els edificis
municipals per facilitar a totes les persones l'accés als recursos municipals en igualtat, també en
el cas de les persones amb discapacitat intel·lectual, amb trastorns del llenguatge, amb dany
cerebral, persones majors amb problemes cognitius, analfabetes, entre altres.

L'accessibilitat universal és una condició que han de tindre els entorns, perquè a totes les
persones els resulten comprensibles, utilitzables i practicables en condicions de seguretat,
comoditat i de la forma més autònoma i natural possible.

Les persones tenen dret a l'accessibilitat, així com a l'autonomia i mobilitat personal. La
normativa actual obliga al fet que tot bé, producte o entorn siga accessible per a totes les
persones. L'accessibilitat universal comprén la física, sensorial i cognitiva, per tant, parlem
d'accessibilitat universal quan tenim les tres tipologies.

A més, s'ha de tindre en compte que el dret a l'accessibilitat cognitiva està inclosa en la
Llei General sobre els Drets de les Persones amb Discapacitat i per tant és obligatòria.
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Considerant que en l'estructura municipal actual existeix la Direcció General de Persones
Amb Discapacitat que inclou entre les seues competències la direcció, coordinació, anàlisi i
seguiment dels programes, projectes i plans municipals relacionats amb esta matèria, la regidora
que subscriu planteja:

1- Que des de la Direcció General de Persones amb Discapacitat, en coordinació amb els
servicis implicats (Servici d'Arquitectura i Servicis Centrals Tècnics, Servici de persones Majors,
Servici d'Atenció Primària...) i la col·laboració de les entitats del sector de la discapacitat i la
plena inclusió, s'impulse un pla d'evaluació de l'accessibilitat cognitiva de tots els edificis
municipals que incloga la realització d'un informe de la situació de cada espai que reculla també
les propostes de millora.

2- Que amb les dades de l'evaluació es desenvolupe un pla d'intervenció amb l'objectiu de
dotar pressupostàriament les partides econòmiques necessàries per realitzar les intervencions que
esmenen les deficiències existents en cada edifici."

DEBAT

La Sra. Beamud explica la moció.

El Sr. President cedix la paraula al Sr. Copoví, Director General de Persones amb
Discapacitat, perquè explique les línies d'actuació.

El Sr. Copoví agradece la presentación de esta moción que refleja el interés del Grupo
Municipal Compromís en la aportación de propuestas y colaboración con el actual gobierno
municipal para hacer de Valencia una ciudad más inclusiva. Se ha avanzado mucho, como bien
dice la Sra. Beamud, quedan muchos edificios municipales que no reúnen las condiciones básicas
de accesibilidad arquitectónica y sensorial y el déficit de accesibilidad en accesibilidad cognitiva,
es mucho más amplio. Además informa desde la Dirección General tienen elaborado, preparado,
presupuestado y a espera de iniciar tramitación, un proyecto para empezar a trabajar en este
sentido e implementar las condiciones básicas de accesibilidad cognitiva en todos los espacios,
edificios municipales y en las comunicaciones. Indica que la oficina municipal de accesibilidad
cognitiva del Ayuntamiento de Valencia en colaboración Plena Inclusión CV, que entre otras
funciones, tendrá por objetivo:

- Formación al personal de la administración pública sobre las herramientas que existen
para la accesibilidad cognitiva y el trato a las personas con dificultades de comprensión.

- Asesoramiento al personal del área de diseño gráfico y comunicación en señalización
accesible y acompañamiento en la implementación de mejoras en este sentido.

- Elaboración de materiales en lectura fácil que puedan ayudar en los procedimientos que
lleva a cabo la Administración pública o manuales, folletos, guías o instrucciones sobre los temas
que interesen en relación con la atención a la ciudadanía.

- Mejorar algunos procesos de accesibilidad cognitiva en la página web para la realización
de trámites habituales para las personas con dificultades de comprensión o simplemente de
atención a la ciudadanía. Plena Inclusión CV puede hacer un diagnóstico de esa parte del entorno



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 7

Z
C
k 

u
m

d
C
 6

2
9
A
 b

D
sI

 J
S
iD

 Y
/V

D
 A

xk
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert

SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 24/04/2024 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 21 DE
MARÇ DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 21 DE MARZO DE 2024

16

web y hacer las recomendaciones necesarias para se implementen las mejoras a nivel de
programación y de contenidos.

- Evaluación de la accesibilidad cognitiva de espacios, entornos y edificios municipales
con la implementación de la señalética necesaria y como centro de referencia para implementar
estas mejoras.

Informa que desde esa Dirección General se ha enviado a todos los servicios municipales y
secciones el Protocolo de Accesibilidad y Plena Inclusión para eventos y actos municipales
aprobado por Resolución de Alcaldía nº FC-24 de fecha 27 de febrero de 2024. Añade que siguen
trabajando en la mejora de las condiciones de accesibilidad arquitectónica y sensorial de los
espacios, edificios y entornos municipales, con otros proyectos con COCEMFE, FESORD y
HELIX. Para finalizar agradece la propuesta pero indica que no pueden apoyar al estar ya en
proceso de implementación y esperan que sigan colaborando con la aportación de propuestas que
mejoren la accesibilidad y hagan realidad la plena inclusión en nuestra ciudad y apoyen las
medidas y proyectos de este gobierno municipal con ese objetivo.

La Sra. Ibáñez pregunta que si ese plan que explica el Sr. Copoví está en marcha le
gustaría saber los plazos, acciones y presupuesto para ejecutarlo.

La Sra. Beamud agraïx l'explicació del Sr. Copoví. Assenyala que són proposades en
positiu treballades amb diverses entitats d'este col·lectiu. Afig que seria interessant que hi
haguera una alternativa de continuar treballant però no rebutjar sense més. Els agradaria saber el
procediment administratiu que se seguirà per a implementar esta Oficina.

El Sr. Copoví contesta que el proyecto está cerrado y con una línea de crédito que se va a
aprobar. Añade que está a disposición de todos para explicar y mostrar se empezaría con un
piloto de un año para testear y a partir de ahí continuar. Por último, señala que a él no le
corresponde presentar alternativas aunque no le perece mal la propuesta.

La Sra. Ibáñez pregunta si podrían saber también la auditoría que ha realizado Plena
Inclusión.

La Sra. Copoví contesta que la idea es trabajar a la par con la auditoría pero también con la
implementación, pues si solo se audita y se espera a tenerlo todo auditado, se prderá tiempo para
poner medidas a favor de estos colectivos.

El Sr. President presenta la siguiente alternativa:

"Seguir trabajando desde la Dirección General de Persones amb Discapacitat, con todos los
grupos políticos y entidades y colectivos del sector, por la accesibilidad y plena inclusión en la
Ciudad de Valencia."

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció amb l'alternativa del Grup municipal Popular formulada pel
Sr. President i s'acorda aprovar-la per unanimitat.
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ACORD

"Seguir trabajando desde la Dirección General de Persones amb Discapacitat, con todos los
grupos políticos y entidades y colectivos del sector, por la accesibilidad y plena inclusión en la
Ciudad de Valencia."

8 RESULTAT / : REBUTJAT / RESULTADO RECHAZADO
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000033-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la Sra. Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relativa als
"Bancs en el pont de les Flors".
Moción que presenta Dª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativa a
los "Bancos en el Puente de las Flores".

MOCIÓ

"El colectivo LGTBI sigue sufriendo múltiples formas de discriminación y de
invisibilización en todas partes del mundo. No obstante, algunas ciudades como Valencia se
erigieron como lugares seguros para las personas del colectivo.

Los avances en los últimos ocho años en las políticas LGTBI en nuestra ciudad o las
medidas de carácter simbólico vinculadas al colectivo LGTBI como la celebración del orgullo en
el corazón de la ciudad o la designación de la ciudad para albergar los GAY GAMES 2026, han
convertido la ciudad de València en un ejemplo de ciudad abierta e integradora, donde todo el
mundo puede encontrar su oportunidad para desarrollar su proyecto de vida, hacerlo en un
entorno seguro y en la que poder ser y amar libremente a quien quieran sin miedo al odio y a
quienes lo promueven.

Entre las acciones que se han llevado a cabo en los últimos años, podemos destacar que en
el año 2017, con el gobierno progresista al frente del Ayuntamiento, inició la instalación de
bancos pintados con diversos motivos y en diferentes barrios, incluso en la propia Plaza del
Ayuntamiento, con el objetivo de dar visibilidad al colectivo LGTBI.

En el año 2020, se acometió el pintado de trece bancos con la bandera del arcoíris, que
representa al colectivo LGTBI, en Beniferri, Patraix y el puente de las Flores que se sumaron a
los pintados anteriormente.

El objetivo de esta iniciativa no es otro que reivindicar la diversidad y combatir la
LGTBIfobia a través del mobiliario urbano como un elemento compartido por todas las personas
que tenemos la suerte de vivir en València y visibilizar a un colectivo que en muchos lugares del
mundo todavía sufre persecución y odio.

Para eliminar cualquier duda sobre la forma de actuar del actual gobierno del PP y VOX y
como muestra de que, como dijo la propia alcaldesa María José Catalá, los bancos "se han
sustituido sin ningún trasfondo" y donde resaltó el "inquebrantable" compromiso municipal con
la diversidad proponemos la siguiente:

PROPUESTA DE ACUERDO
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1. Que el Ayuntamiento de València pinte los nuevos bancos instalados en el Puente de las
Flores con los colores arcoiris y de esta forma continuar con la visibilización del colectivo
LGTBI en València."

DEBAT

El Sr. Mateo defiende la moción.

La Sra. Beamud assenyala que estan a favor de la proposta per a visibilitzar a este
col·lectiu i atacar els discursos d'odi. Proposa l'esmena d'addició següent: "Que es continuen
pintant bancs de la ciutat amb la bandera LGTBI com a mesura de visibilització d'este col·lectiu".

El Sr. President contesta que la Sra. Gil Uncio assenyala que es vote en contra perquè la
tipologia d'estos bancs no permet pintar la bandera LGTBI.

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció formulada per la Sra. Ibáñez amb l'addició de la Sra. Beamud
i s'acorda rebutjar-la per majoria de quatre vots en contra del Sr. José Luis Moreno Maicas
(Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular), de la Sra. Paula Llobet Vilarrasa en
substitució de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX) i
tres vots a favor de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello
Company (Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista).

9 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000033-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta la Sra. Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relativa al
"Passeig de Guillem Agulló".
Moción que presenta Dª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativa al
"Paseo de Guillem Agulló".

MOCIÓ

"Guillem Agulló fue un joven de Burjassot asesinado a los 18 años de edad, en la localidad
de Montanejos, en la provincia de Castelló, a manos de un grupo de neonazis. Su asesinato hace
31 años conmocionó a la sociedad valenciana y lo convirtió en un símbolo de la lucha
antifascista.

En 2018, en conmemoración del 25 aniversario del asesinato de Guillem Agulló, el
Ayuntamiento de València nombró a uno de los paseos del parque de Viveros como "Paseo de
Guillem Agulló". Han pasado 5 años de ese nombramiento que identifica el parque más
importante de nuestra ciudad con la lucha por la paz y la convivencia. Sin embargo, el teniente de
alcalde del Ayuntamiento de València Juan Manuel Badenas ya ha anunciado que va a retirar el
nombre del joven asesinado Guillem Agulló del paseo de los Jardines de Viveros, al considerar
que fue "una imposición" de una parte de los valencianos que ya "no es la mayoritaria".
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Ante estas declaraciones de borrar uno de los símbolos por la concordia y que nos lleva a
la peligrosa justificación de los delitos de odio y la discriminación por parte de este consistorio,
proponemos:

Propuesta de acuerdo

1.- Mantener el nombre de Guillem Agulló al paseo de los Jardines de Viveros."

DEBAT

La Sra. Ibáñez explica la moción.

La Sra. Beamud assenyala la importància d'estes visibilitzacions en la lluita contra el
feixisme. Presenta una alternativa a la qual han volgut afegir més contingut i que a continuació es
transcriu:

"1. Mantindre el nom de Guillem Agulló al passeig dels Jardins de Vivers.

2. Que l'Ajuntament de València insta a la Generalitat Valenciana a recuperar els premis
Guillem Agulló, en el reconeixement i lluita de persones i iniciatives que treballen contra la
xenofòbia, el racisme i els delictes d'odi.

3. Que l'Ajuntament de València en tant que la Generalitat Valenciana no recupere els
premis Guillem Agulló, assumisca la celebració dels premis."

La Sra. Gil señala que aquí todos son demócratas, no sólo algunos grupos. Presenta su
alternativa, muy amplia y blanca para obtener consenso, que a continuación se transcribe:

"El gobierno municipal se compromete a hacer del callejero de la ciudad un espacio de
convivencia, por encima de cualquier signo político, con denominaciones que no generen
división, crispación y enfrentamiento en la ciudadanía."

La Sra. Ibáñez indica que no aceptan la alternativa presentada por la Sra. Gil, del Grupo
Municipal VOX, porque no da respuesta al sentido de su moción.

El Sr. President señala que su grupo se abstendrá de la alternativa presentada por la Sra.
Gil del Grupo Municipal VOX, votarán en contra de la alternativa de Compromís y a favor de la
propuesta del PSOE.

VOTACIÓ

Se somet a votació la moció alternativa del Grup Municipal VOX, formulada per la Sra.
Gil i s'acorda rebutjar-la per majoria de un vot a favor de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX), tres
vots en contra de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello
Company (Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista), i de tres abstencions del
Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular) i de la
Sra. Paula Llobet Vilarrasa en substitució de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular).
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A continuació, se sotmet a votació la moció alternativa del Grup Municipal Compromís,
formulada per la Sra. Beamud i s'acorda rebutjar-la per majoria de tres vots a favor de la Sra.
Lucía Beamud Villanueva (Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company (Compromís) i de la
Sra. Maite Ibáñez Giménez (Socialista) i quatre vots en contra del Sr. José Luis Moreno Maicas
(Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular), de la Sra. Paula Llobet Vilarrasa en
substitució de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX).

Per últim, se sotmet a votació la moció formulada per la Sra. Ibáñez, del Grup Municipal
Socialista i s'acorda aprovar-la per majoria de sis vots a favor del Sr. José Luis Moreno Maicas
(Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena (Popular), de la Sra. Paula Llobet Vilarrasa en
substitució de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular), de la Sra. Lucía Beamud Villanueva
(Compromís), de la Sra. Glòria Tello Company (Compromís) i de la Sra. Maite Ibáñez Giménez
(Socialista) i d'una abstenció de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX).

ACORD

"1.- Mantener el nombre de Guillem Agulló al Paseo de los Jardines de Viveros."

10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenten conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i el Sr. Pere Fuset i
Tortosa, del Grup Municipal Compromís, relatives a les "Playlists de música en valencià".
Preguntas que presentan conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y D. Pere Fuset i Tortosa,
del Grupo Municipal Compromís, relativas a las "Playlists de música en valenciano".
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

PREGUNTA

"Per quin motiu no s’han presentat enguany les playlists de música en valencià que
habitualment preparava el Gabinet de Normalització Lingüística i que es posaven a disposició
pública tant per al col·lectiu faller com per al conjunt de la ciutadania?"

RESPOSTA

Sr. Moreno, delegat d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals

"Per quin motiu no s’han presentat enguany les playlists de música en valencià
quehabitualment preparava el Gabinet de Normalització Lingüística i que es posaven a
disposiciópública tant per al col·lectiu faller com per al conjunt de la ciutadania?

En l'actualitat, és Junta Central Fallera (JCF) l'organisme que centralitza la gestió de les
llistes de música fallera. Amb motiu de l'anterior, des de la Delegació d'Acció Cultural, Patrimoni
i Recursos Culturals hem enviat a la Delegació de Falles les playlists de música en valencià que
fins a la data preparava el Gabinet de Normalització Lingüística, per a la seua consideració i
efectes."
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11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenten conjuntament la Sra. Lucía Beamud Villanueva i el Sr. Pere Fuset i
Tortosa, del Grup Municipal Compromís, relatives als "Productes a la venda en l'Exposició del
Ninot".
Preguntas que presentan conjuntamente Dª. Lucía Beamud Villanueva y D. Pere Fuset i
Tortosa, del Grup Municipal Compromís, relativas a los "Productos a la venta en la
Exposición del Ninot".
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

PREGUNTA

"En l’habitual botiga de l'Exposició del Ninot on es ven el llibre oficial faller i altres
productes amb la imatge oficial de les falles subjectes a preus públics es poden enguany trobar
altres productes com ara publicacions falleres privades i xocolatines.

Quina fórmula legal i en quines condicions s’han establit per a poder procedir a la venda
d’estos productes (publicacions i xocolatines)? Es demana que adjunt a la resposta es done accés
al document administratiu relacionat."

RESPOSTA

Sr. Ballester, delegat de Falles

"Todos los datos solicitados se encuentran en los expedientes E 70006 2024 107 y E 70006
2014 67, a los que se les va a dar acceso.

Totes les dades sol·licitades es troben en els expedients E 70006 2024 107 i E 70006 2014
67, als quals se'ls donarà accés."

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal Compromís, relativa
a la "Col·laboració de la Delegació de Cultura de l'Ajuntament de València amb el Cicle de
Concerts de la pèrgola de La Marina".
Preguntas que presenta Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal Compromís, relativas
a la "Colaboración de la Delegación de Cultura del Ayuntamiento de València con el Ciclo de
Conciertos de la pérgola de La Marina".
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

PREGUNTA
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"Els cicles de concerts de música programats en la Pèrgola de la Marina han estat una
constant en els darrers anys, convertint-se en un punt de refèrencia de la música en directe en
València.

La rehabilitació d’esta pèrgola històrica i la seua posada en marxa, que vam impulsar des
del govern de Joan Ribo i en coordinació amb l’anterior gerent de la Marina i des del primer
moment va resultar tot un èxit.

Malauradament, a finals de l’any passat vam rebre la notícia que la programació musical
setmanal es cancel·lava a futur i la Pèrgola va celebrar el seu darrer concert a finals de desembre
de 2023. El cicle de concerts va finalitzar en no ser renovat el contracte per a continuar durant
l’any actual.

Des de Compromís vam instar a l’Ajuntament de València a realitzar totes les actuacions
necessàries per a garantir la continuïtat d’este projecte musical i no apagar un dels focus culturals
consolidats de la ciutat de València.

Ara, acabem de conèixer, pels mitjans de comunicació, la presentació d’un cicle de
concerts ‘‘Concerts al Veles’’, però esta eixida, que agraïm tant als gestors del “Veles e Vents”
com als promotors dels concerts, ni són al mateix espai, ni tenen les mateixes característiques, ni
ubicació.

És per això que la regidora que subscriu pregunta:

Què ha fet o té pensat fer el Regidor de Cultura per a assegurar la realització dels concerts
de la Pèrgola de la Marina com es venien fent els darrers anys?"

RESPOSTA

Sr. Moreno, delegat d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals

"Els cicles de concerts de música programats en la Pèrgola de la Marina han estat un
aconstant en els darrers anys, convertint-se en un punt de refèrencia de la música en directe en
València.

La rehabilitació d’esta pèrgola històrica i la seua posada en marxa, que vam impulsar
desdel govern de Joan Ribo i en coordinació amb l’anterior gerent de la Marina i des del primer
moment va resultar tot un èxit.

Malauradament, a finals de l’any passat vam rebre la notícia que la programació musical
setmanal es cancel·lava a futur i la Pèrgola va celebrar el seu darrer concert a finals de desembre
de 2023. El cicle de concerts va finalitzar en no ser renovat el contracte per a continuar
durantl’any actual.Des de Compromís vam instar a l’Ajuntament de València a realitzar totes les
actuacions necessàries per a garantir la continuïtat d’este projecte musical i no apagar un dels
focus culturals consolidats de la ciutat de València.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 7

Z
C
k 

u
m

d
C
 6

2
9
A
 b

D
sI

 J
S
iD

 Y
/V

D
 A

xk
=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert

SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 24/04/2024 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 21 DE
MARÇ DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DE 21 DE MARZO DE 2024

23

Ara, acabem de conèixer, pels mitjans de comunicació, la presentació d’un cicle deconcerts
‘‘Concerts al Veles’’, però esta eixida, que agraïm tant als gestors del “Veles e Vents”com als
promotors dels concerts, ni són al mateix espai, ni tenen les mateixes característiques, ni
ubicació.

És per això que la regidora que subscriu pregunta:

Què ha fet o té pensat fer el Regidor de Cultura per a assegurar la realització dels concerts
de la Pèrgola de la Marina com es venien fent els darrers anys?

Resposta:

Des de la Delegació d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals, estem valorant en
estos moments les possibles fórmules jurídiques per a reprendre, en el menor temps possible,
l'activitat musical en la Pèrgola de la Marina, situació provocada per la dissolució del Consorci
València 2007.

I tot això de conformitat amb el conveni de cessió de gratuïta de 26 d'abril de 2013 i
atenent la resta de cicles de concerts i activitats musicals que se celebren actualment a la zona i a
la disponibilitat pressupostària d'esta delegació."

13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives "Recursos habitacionals d'urgència".
Preguntas que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas a los "Recursos habitacionales de urgencia".
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES

PREGUNTA

"A causa del tràgic incendi que va patir aquesta ciutat a l’edifici de Maestro Rodrigo, al
barri de Campanar, es varen tindre que activar de manera immediata diferents serveis per tal de
donar una resposta ràpida a una situació d’urgència i emergència. Una d’aquestes mesures va
consistir en oferir un recurs habitacional a les persones i/o unitats familiar que ho havien perdut
tot a l’incendi. És per això que s’oferiren places hoteleres i que segons recull la premsa local
aquestes varen ser a l’hotel SH Valencia Palace.

És per tot això que la regidora que subscriu formula:

Existeix algun altre recurs habitacional d’urgència (hotel, hostal, centre d’urgències, alberg
...) a banda del SH Valencia Palace, pel qual s’hagen atés a les víctimes de l’incendi de Maestro
Rodrigo? Quant de temps han roman en aquest o aquests recursos habitacionals d’urgència? Quin
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ha sigut l’import total del mateix? Per quin procediment administratiu (PEIS o altres) ha donat
lloc el pagament d’aquests recursos d’urgència? Es sol·licita, així mateix nombre d’expedient o
expedients.

Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al Secretari
General del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És posible
formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.»"

RESPOSTA

Sra. Torrado, delegada de Servicis Socials

"En relació amb la pregunta presentada per la regidora Lucia Beamud del Grup Municipal
Compromís a la Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports a celebrar en sessió de
21 de març de 2024, amb l’Assumpte “Recursos habitacionals d'urgència”, s’aporta la resposta
següent:

“A causa del trágico incendio que sufrió esta ciudad en el edificio de Maestro Rodrigo, en
el barrio de Campanar, se tuvieron que activar de manera inmediata diferentes servicios para dar
una respuesta rápida a una situación de urgencia y emergencia. Una de estas medidas consistió al
ofrecer un recurso habitacional a las personas y/o unidades familiares que lo habían perdido todo
en el incendio. Es por eso que se ofrecieron plazas hoteleras y que según recoge la prensa local
estas estuvieron en el hotel SH Valencia Palace.

Es por todo esto que la concejala suscribiente formula:

¿Existe alguno otro recurso habitacional de urgencia (hotel, hostal, centro de urgencias,
albergue...) además del SH Valencia Palace, en el que se hayan atendido a las víctimas del
incendio de Maestro Rodrigo? ¿Cuánto de tiempo han permanecido en este o estos recursos
habitacionales de urgencia? ¿Cuál ha sido el importe total del mismo? ¿Por qué procedimiento
administrativo (PEIS u otros) ha dado lugar el pago de estos recursos de urgencia? Se solicita, así
mismo, número de expediente o expedientes.”

En relación con las preguntas formuladas se informa:

- Que desde esta Delegación de Servicios Sociales no se ha efectuado ninguna gestión
orientada en la búsqueda de alternativas residenciales para las personas que lo precisaron,
afectadas por el incendio acontecido el pasado 22 de febrero en la zona de “Nou Campanar”.

- Que por lo expuesto, desde esta Delegación no se han efectuado actuaciones relacionadas
con aspectos como la disponibilidad temporal de plazas en establecimientos hoteleros ni se han
iniciado procedimientos administrativos relacionados con la obtención de recursos residenciales
de urgencia.
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- Que desde los Servicios Municipales de Atención Primaria y Atención Especializada,
adscritos a esta Delegación de Servicios Sociales, se han desarrollado varias acciones técnicas de
gran relevancia ante esta situación de grave emergencia y durante todo el tiempo que ha estado
activo el operativo especial.

- Que especialmente, los y las profesionales del sistema de Servicios Sociales, mostrando
una actitud de máxima disponibilidad y dedicación, han desarrollado, sobre todo, una importante
labor de orientación en la gestión de recursos, en el apoyo emocional y en el acompañamiento de
las personas que más lo precisaban y así lo demandaban.  

“A causa del tràgic incendi que va patir aquesta ciutat a l’edifici de Maestro Rodrigo, al
barri de Campanar, es varen tindre que activar de manera immediata diferents serveis per tal de
donar una resposta ràpida a una situació d’urgència i emergència. Una d’aquestes mesures va
consistir en oferir un recurs habitacional a les persones i/o unitats familiar que ho havien perdut
tot a l’incendi. És per això que s’oferiren places hoteleres i que segons recull la premsa local
aquestes varen ser a l’hotel SH Valencia Palace.

És per tot això que la regidora que subscriu formula:

Existeix algun altre recurs habitacional d’urgència (hotel, hostal, centre d’urgències, alberg
...) a banda del SH Valencia Palace, pel qual s’hagen atés a les víctimes de l’incendi de Maestro
Rodrigo? Quant de temps han roman en aquest o aquests recursos habitacionals d’urgència? Quin
ha sigut l’import total del mateix? Per quin procediment administratiu (PEIS o altres) ha donat
lloc el pagament d’aquests recursos d’urgència? Es sol·licita, així mateix nombre d’expedient o
expedients.”

En relació amb les qüestions formulades s'informa:

- Que des d'esta Delegació de Servicis Socials no s'ha efectuat cap gestió orientada a la
cerca d'alternatives residencials per a les persones que ho precisaren, afectades per l’incendi
esdevingut el passat 22 de febrer en la zona de “Nou Campanar”.

- Que per tot el que s'ha exposat, des d’esta Delegació no s'han efectuat actuacions
relacionades amb aspectes com la disponibilitat temporal de places en establiments hotelers ni
s'han iniciat procediments administratius relacionats amb l'obtenció de recursos residencials
d'urgència.

- Que des dels Servicis Municipals d'Atenció Primària i Atenció Especialitzada, adscrits a
esta Delegació de Servicis Socials, s'han desenvolupat diverses accions tècniques de gran
rellevància davant esta situació de greu emergència i durant tot el temps que ha estat actiu
l'operatiu especial.

- Que especialment, els i les professionals del sistema de Servicis Socials, mostrant una
actitud de màxima disponibilitat i dedicació, han desenvolupat, sobretot, una important labor
d'orientació en la gestió de recursos, en el suport emocional i en l'acompanyament de les
persones que més el precisaven i així ho demandaven."
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14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives als "Recursos habitacionals d'urgència de l’assentament "La Gallineta"".
Preguntas que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas a los "Recursos habitacionales de urgencia del asentamiento "La Gallineta"".
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES

PREGUNTA

"En el passat Ple de l’Ajuntament de València vaig formular una qüestió entorn a l’incendi
de l’assentament de "La Gallineta". En dit assentament es trobaven 24 families i 52 persones, les
quals arran d’una explosió d’una botella de gas butà, va esdevindre un incendi. A causa del danys
en les estructures els cossos de seguretat i el SAUS varen intervindre per desnonar a aquestes
famílies de les instal·lacions on vivien.

En la resposta proporcionada a aquesta regidora sobre:

« A.- Opcions residencials que es van oferir per part de l'Ajuntament de València.

Després de l'incendi i el necessari desallotjament que es produïx a conseqüència d'aquest,
es manté entrevista amb les persones afectades a fi d'analitzar les diferents possibilitats
residencials. Com a resultat de la intervenció professional cap família amb xiquets, xiquetes o
adolescents, va romandre en la zona.»

Per tot això la regidora que subscriu formula:

Quins varen ser els recursos habitacionals d’urgència que es varen oferir? Varen ser ateses
d’urgència en algun hotel, hostal, alberg? Quin o quins? Quant de temps? Quin ha sigut l’import
total del mateix? Per quin procediment administratiu (PEIS o altres) ha donat lloc el pagament
d’aquests recursos d’urgència? Quin ha sigut el resultat de l’anàlisi de les diferents possibilitats
residencials per cada persona i/o unitat familiar? En quina situació es troben ara?

Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al Secretari
General del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És posible
formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.»"

RESPOSTA

Sra. Torrado, delegada de Servicis Socials
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"En relació amb la pregunta presentada per la regidora Lucia Beamud del Grup Municipal
Compromís a la Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports a celebrar en sessió de
21 de març de 2024, amb l’Assumpte “Recursos habitacionals d'urgència de l’assentament “La
Gallineta", s’aporta la resposta següent:

En el pasado Pleno del Ayuntamiento de València formulé una pregunta sobre el incendio
del asentamiento de “La Gallineta”. En dicho asentamiento se encontraban 24 familias y 52
personas, las que a raíz de una explosión de una botella de gas butano, se produjo un incendio. A
causa de los daños en las estructuras, los cuerpos de seguridad y el SAUS intervinieron para
desahuciar a estas familias de las instalaciones donde vivían.

En la respuesta proporcionada a esta concejala sobre:

« A.- Opciones residenciales que se ofrecieron por parte del Ayuntamiento de València.

Después del incendio y el necesario desalojo que se produce a consecuencia de éste, se
mantiene entrevista con las personas afectadas a fin de analizar las diferentes posibilidades
residenciales. Como resultado de la intervención profesional ninguna familia con niños, niñas o
adolescentes, permaneció en la zona.»

 Por todo esto la concejala suscribiente formula:

¿Cuáles fueron los recursos habitacionales de urgencia que se ofrecieron? ¿Fueron
atendidas de urgencia en algún hotel, hostal, albergue? ¿Cuál o cuáles? ¿Cuánto de tiempo?
¿Cuál ha sido el importe total del mismo? ¿Por qué procedimiento administrativo (PEIS u otros)
ha dado lugar el pago de estos recursos de urgencia? ¿Cuál ha sido el resultado del análisis de las
diferentes posibilidades residenciales por cada persona y/o unidad familiar? ¿En qué situación se
encuentran ahora? 

En respuesta a las preguntas formuladas se informa respecto a las actuaciones realizadas
desde el Centro Municipal de servicios Sociales (CMSS) de Quatre Carreres, después del
incendio en el asentamiento “Entrada de La Gallineta” en el marco de la urgencia acontecida
durante los días 18/01/24, 19/01/24 y 23/01/24), así como de las actuaciones de continuidad
desarrolladas. 

Unidades de convivencia y resumen de actuaciones realizadas:

A.- Unidades familiares de varios miembros con presencia de menores:

1.- Situación 4625003015267:

Unidad familiar compuesta por 6 miembros. La noche del 18/01/2024 pernoctan en el
albergue de la Ciudad de la Esperanza (CIDES) por valoración técnica dado que la unidad
familiar está compuesta por 5 menores.
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El día 19/01/2024 la titular se presenta en el CMSS Quatre Carreres y firma comparecencia
de renuncia indicando que los menores se trasladan provisionalmente a una vivienda junto a un
familiar en C/ Maestro Giner, 6-4 (Xirivella), mientras que ella valora pernoctar en el interior del
coche cerca del asentamiento.

La unidad familiar es perceptora de Renta Valenciana de Inclusión (RVI).

Refieren no requerir ayudas económicas urgentes. Desconocen si poseen la documentación
personal completa. Según información reportada por el servicio de bomberos, su habitáculo no ha
sufrido daños.

A día 23/01/2024 acude a CMSS Quatre Carreres y nuevamente renuncia a alojamiento
alternativo. Se valora derivación a ropero para los hijos. Nos traslada que están construyendo,
próximo al anterior asentamiento, varias barracas nuevas. Realizamos visita para poder ver in situ
situación y afectación después del incendio y filiar y validar los nuevos habitáculos que están
siendo construidos en los últimos dos días. Conjuntamente con el Equipo de Atención Integral
(EAI. Contrata externa con la entidad ALANNA) se censa a la familia en una nueva barraca que
cumple mínimos de salubridad, seguridad y condiciones climáticas para que puedan pernoctar
menores en este.

2.- Situación 4625003019671:

Unidad familiar compuesta por tres miembros, uno de ellos menor de edad. La noche del
18/01/2024 pernoctan en casa de un familiar en el barrio de La Torre por el que firma
comparecencia de renuncia al alojamiento alternativo residencial.

La unidad familiar es perceptora de Renta Valenciana de Inclusión, e indican no precisar
de ayudas económicas urgentes. Poseen la documentación personal completa.

El día 19/01/2024 acuden a CMSS Quatre Carreres firman nuevamente comparecencia de
renuncia de recursos de alojamiento residencial y afirman que han valorado alojarse en un hostal.

El día 23/01/2024 acuden al CMSS Quatre Carreres, y firman, nuevamente, comparecencia
de renuncia a recurso de alojamiento residencial. Continúan pernoctando en casa de un familiar.

Refieren habérse quemado sus pertenencias.

Se valora con carácter urgente derivar en el programa de atención psicológica del CMSS
por situación traumática, relatan no disponer de enseres personales al no poder entrar en la zona
afectada por el incendio. Se valora derivar a ropero para sus hijos. Actualmente continúa
acudiendo a atención psicológica y estamos en coordinación con la Oficina por el Derecho a la
Vivienda (ODVI) para apoyar en la búsqueda a una vivienda normalizada. Han solicitado,
igualmente, vivienda pública de la Entidad Valenciana de Vivienda y Suelo (EVHA).

3.- Situación 4625003016446:
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Unidad familiar formada por 4 miembros, uno de ellos menores de edad y el otro hijo con
seguimiento en salud mental. Refieren poseer toda la documentación personal.

El día 18/01/2024 se alojan en el albergue del Instituto Social Obrero (ISO).

El día 19/01/2024 acude el hijo mayor de edad a CMSS Quatre Carreres, solicita la
renovación en este recurso para toda la unidad familiar, por lo cual se activa renovación hasta el
23/01/2024.

La unidad familiar es perceptora de Renta Valenciana de Inclusión, e indican no precisar
de ayudas económicas urgentes en seguimiento también desde el servicio de prevención e
intervención con familias. Ajustamos plan de trabajo a la nueva situación de la unidad familiar.
Cumplen con todos los objetivos del plan de intervención, la adaptación al recurso es adecuada.

A fecha 23/01/2024 se activa renovación del recurso de alojamiento hasta el 29/01/2024.

Después del segundo incendio nos refieren que su habitáculo no ha sufrido daños
significativos pero que no han podido acceder a recuperar sus efectos personales. Solicitan
derivación a ropero. Se valora realizar informe de priorización concesión vivienda pública EVHA
procedimiento de urgencia y Prestación Económica Individualizada (PEIS) de emergencia en
concepto de manutención.

Actualmente se mantienen citas quincenales con la unidad familiar para realizar
actuaciones en la búsqueda de vivienda, realizan todas las indicaciones propuestas.

4.- Situación 4625003019720:

Unidad familiar compuesta por tres miembros, dos de ellos menores.

El servicio de bomberos indica que su habitáculo se encuentra totalmente calcinado.
Refiere poseer la documentación personal de ella y de sus hijos.

Rechaza alojamiento alternativo tanto el 18/01/2024 como el 19/01/2024.

Manifiesta que la noche del 18/01/2024, los menores pernoctaron en casa de su hermana en
Calle Maestro Giner, 6-4 (Xirivella), mientras que ella valora pernoctar en el interior del coche
cerca del asentamiento. Unidad familiar perceptora de la Renta Valenciana de Inclusión.

A fecha 23/01/2024 acude la titular al CMSS, firma comparecencia de renuncia al recurso
de alojamiento alternativo. Refiere que tanto ella como sus hijos continúan alojados en casa de su
hermana en Xirivella. Solicita derivación a ropero. Se valora PEIS de emergencia en concepto de
manutención y se le informa ante la posibilidad que encuentre una vivienda de alquiler, del resto
de ayudas relacionadas con vivienda. Se valora realizar informe de priorización concesión
vivienda pública (EVHA) por procedimiento de urgencia.

5.- Situación 4625003021394:
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Unidad familiar compuesta por tres miembros, dos de ellos menores de edad. El expediente
se encuentra en CMSS San Marcelino. Unidad familiar perceptora de Renta Valenciana de
Inclusión, indican no requerir ayudas económicas urgentes. Afirma poseer la documentación
personal de sus hijos, pero en cuanto a la suya, ha perdido NIE y SIP. La unidad familiar
manifiesta trasladarse provisionalmente a una vivienda proporcionada por un familiar en el
municipio de Xirivella, Plaza País Valenciano 4-13.

El día 19/01/2024 acuden al CMSS Quatre Carreres y nuevamente rechazan alojamiento
alternativo, la comparecencia de renuncia se sube a actuaciones por no disponer de expediente en
este CMSS.

A día 23/02/2024 acude a CMSS Quatre Carreres y firma, nuevamente, comparecencia de
renuncia a recurso de alojamiento residencial. Continúan pernoctando en casa de un familiar.
Refiere habérsele quemado sus pertenencias, por lo cual solicita derivación a ropero.

6.- Situación 4625003017813:

Unidad familiar compuesta por 5 miembros, tres de ellos menores de edad con expediente
abierto en valoración de riesgo. Comparece y refiere abandonar territorio nacional, aportando
billetes para Rumanía el domingo 21/01/2024, sin justificación de vuelta, aunque manifiesta
querer devolver el 28/02/2024. Se le informa de la situación negligente de no acudir los menores
en el centro docente y la falta de compromiso en los objetivos mínimos propuestos en el Plan de
Intervención, como perceptora de la RVI. Se le recuerda la obligación de cumplir con el plazo
máximo establecido fuera de Comunidad Valenciana.

Los días 18/01/2024 y 19/01/2024 es atendida y rechaza alojamiento residencial
alternativo. Indica haber pernoctado en Calle Ramón Iborra (Massalaves).

A fecha 28/02/2024 se remite notificación de la suspensión de la prestación RVI por no
comparecer con su técnico de referencia de inclusión y no encontrarse en territorio nacional.

7.- Situación 4625003018830:

Unidad familiar compuesta por tres miembros, uno de ellos menor de edad. El servicio de
bomberos nos indica que su habitáculo se encuentra totalmente calcinado. No poseen ningún tipo
de documento personal. Solo hay un único miembro del asentamiento de alta laboral con ingresos
regulares.

El día 18/01/2024 se alojan en el Centro de Urgencias Sociales (CUS) gestionado por la
entidad San Juan de Dios.

El día 19/01/2024 acuden a CMSS Quatre Carreres solicitando renovación en este recurso,
por lo cual se envía activación hasta el 23/01/2024.

La unidad familiar indica precisar de ayudas urgentes para cubrir necesidades básicas, se
realiza ayuda de emergencia en concepto de manutención. Se realiza petición de plaza formal en
el Centro de Atención a la Inmigración (CAI).
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Al finalizar la estancia en CUS se valora prestación para alojamiento alternativo y se de
cobertura económica para 15 días en Hostal para que la familia pueda disponer de más tiempo
para encontrar una alternativa residencial.

Se remite informe de urgencia al EVHA con priorización de la inscripción de la unidad de
convivencia.

Se realizan seguimientos semanales desde el CMSS para acompañar en la consecución de
actuaciones planteadas en el Plan Personalizado de Intervención.

8.- Situación 4625003017804:

Unidad familiar compuesta por 5 miembros, dos de ellos menores de edad. Perceptores de
RVI por el que poseen ingresos regulares.

El día 18/01/2024 firman comparecencia de renuncia a recursos de alojamiento residencial.
Refieren que se trasladan provisionalmente a una vivienda proporcionada por un familiar en la
ciudad de València, C/José Soto Micó 44 Bajo Derecha.

Se personan en el CMSS Quatre Carreres el día 19/01/2024 y firman nuevamente
comparecencia de renuncia a cualquier recurso de alojamiento residencial.

A fecha 23/01/2024 firman nuevamente comparecencia de renuncia a recursos de
alojamiento residencial.

Refieren que la unidad familiar continúa alojada en la vivienda de un familiar. Aunque su
habitáculo no ha sufrido daños significativos, no han podido acceder para recuperar sus efectos
personales, por lo cual solicitan derivación a ropero. Afirman poseer la documentación personal.
Se valora prestación de emergencia en concepto de manutención.

9.- Situación 4625003018830:

Unidad familiar compuesta por 4 miembros, dos de ellos menores de edad. Perceptores de
RVI por lo que poseen ingresos regulares.

El día 18/01/2024 firman comparecencia de renuncia a recursos de alojamiento residencial.
Refieren que los menores de edad se trasladan provisionalmente a una vivienda proporcionada
por un familiar en el municipio de Xirivella, Plaza País Valenciano, 4-13.

El día 19/01/2024 se persona en el CMSS Quatre Carreres, y firman nuevamente
comparecencia de renuncia a recursos de alojamiento residencial. Afirman que los menores
continúan alojados en la vivienda señalada.

A fecha 23/01/2024 firma comparecencia de renuncia al recurso de alojamiento alternativo.
Refiere que sus hijos continúan alojados en casa de un familiar.

Solicitan derivación a ropero.
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Se valora prestación de emergencia en concepto de manutención y se le informa ante la
posibilidad que encuentro una vivienda de alquiler, del resto de ayudas relacionadas con
vivienda.

Se valora realizar informe de priorización de concesión de vivienda pública EVHA puesto
que es una familia que con anterioridad ha residido en vivienda normalizada vertical con altos
indicadores de normalización.

Se valora proponer a la familia para la comisión de vivienda municipal porque en los
baremos obtienen la máxima puntuación de las familias valoradas desde el CMSS Quatre
Carreres.

B.- Unidades familiares de varios miembros sin presencia de menores:

1.- Situación 4625003017804:

Unidad familiar compuesta por dos miembros mayores de edad.

El día 18/01/2024 firman comparecencia de renuncia a recurso de alojamiento residencial.
Nos refieren poseer toda la documentación personal. Los dos pernoctan la noche del 18/01 cerca
del asentamiento. No acuden el 19/01/2024 a cita concertada en el CMSS Quatre Carreres.

A fecha 23/01/2024 no acuden al CMSS Quatre Carreres a cita concertada por el que no se
valoran otras actuaciones específicas.

C.- Unidades unipersonales:

1.- Situación 4625003017233:

El día 18/01/2024 se rechaza, incluso no queriendo firmar comparecencia de renuncia,
alternativa de alojamiento.

El 19/01/2024 se persona en el CMSS Quatre Carreres y nuevamente se niega a firmar
comparecencia. Refiere pernoctar en el interior del coche, cerca del asentamiento y poseer la
documentación personal necesaria, trabaja de forma reglada y posee ingresos económicos
regulares.

A fecha 23/0/2024 no se persona en el CMSS Quatre Carreres a cita concertada por lo que
no se valoran otras actuaciones específicas.

2.- Situación 4625003020930:

El 18/01/2024 se firma comparecencia de renuncia de alojamiento alternativo.

El 19/01/2024 se firma, de nuevo, comparecencia de renuncia de alojamiento alternativo.

Refiere quedarse a dormir en el coche cerca del asentamiento y refiere desconocer si posee
la documentación personal.
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A fecha 23/01/2024 no acude al CMSS Quatre Carreres a cita concertada por lo que no se
valoran más actuaciones dado el hecho que somos conocedores que trabaja en el régimen de la
construcción y no precisa de apoyo específico en materia de nuestra competencia.

3.- Situación 4625003018684:

El 18/01/2024 se firma comparecencia de renuncia de alojamiento alternativo.

El 19/01/2024 se firma, de nuevo, comparecencia de renuncia de alojamiento alternativo.

Indica que se traslada provisionalmente a la vivienda de su hijo situada en la provincia de
Castellón. Refiere poseer toda la documentación personal, pero no dispone de efectos personales.

A fecha 23/01/2024 acude al CMSS, firma, de nuevo, comparecencia de renuncia al
recurso de alojamiento alternativo.

Continúa alojada en la vivienda de su hijo. No percibe ningún tipo de prestación
económica. Ha solicitado este mismo año Ingreso Mínimo Vital (IMV)

Se le informa de los requisitos para solicitar RVI. No se valoran actuaciones específicas.

4.- Situación 4625003019670:

El 18/01/2024 se firma comparecencia de renuncia de alojamiento alternativo.

El 19/01/2024 se firma, de nuevo, comparecencia de renuncia de alojamiento alternativo.

La noche del 18/01/2024 pernoctó en alojamiento de familia extensa en la zona del barrio
de La Torre.

Perceptora de Renta Valenciana de Inclusión.

Indica no precisar de ayudas económicas urgentes. Refiere poseer la documentación
personal completa.

El día 19/01/2024, acude a CMSS Quatre Carreres y firma nuevamente comparecencia de
renuncia de recursos de alojamiento residencial, habiendo valorado alojarse en un hostal.

El día 23/04/2024 acude a CMSS Quatre Carreres, firma nuevamente comparecencia de
renuncia a recurso de alojamiento residencial de emergencia.

Continúa pernoctando en casa de un familiar. Refiere habérsele quemado sus pertenencias,
por lo cual solicita derivación a ropero. Se facilita cita en servicio de acogida para valorar
evolución de la situación por si precisara de apoyos en el marco de la intervención.

5.- Situación 4625003019589:

El día 18/01/2024 se firma comparecencia de renuncia a alojamiento alternativo. Refiere
pernoctar esa misma noche cerca del asentamiento y poseer toda la documentación personal.
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El día 19/01/2024 no se persona en el CMSS Quatre Carreres a cita concertada pero un
familiar nos reporta que su habitáculo se encuentra totalmente calcinado.

Perceptor de Renta Valenciana de Inclusión.

Se continúan realizando actuaciones en el marco de su intervención desde el programa de
inclusión en la búsqueda de una alternativa residencial.

6.- Situación 4625003021495:

El día 18/01/204 se firma comparecencia de renuncia a recursos de alojamiento alternativo.
Refiere quedarse a dormir en el interior del coche cerca del asentamiento.

El día 19/01/2024 no se persona en el CMSS Quatre Carreres. Se desconoce si posee la
documentación personal.

El servicio de bomberos indica que su habitáculo se encuentra calcinado.

A fecha 23/01/204 no acude al CMSS Quatre Carreres a cita concertada por el que no se
valoran actuaciones específicas desde el CMSS.

7.- Situación 4625003004037:

El día 18/01/204 se firma comparecencia de renuncia a recursos de alojamiento alternativo.

Refiere quedarse a dormir en el interior del coche cerca del asentamiento.

El día 19/01/2024 no se persona en el CMSS Quatre Carreres a cita concertada.

Desconocemos si posee la documentación personal.

El servicio de bomberos indica que su habitáculo se encuentra calcinado.

A fecha 23/01/204 no acude al CMSS Quatre Carreres a cita concertada. No se valoran
actuaciones específicas.

8.- Situación 4625003021496:

El día 18/01/2024 se firma comparecencia de renuncia a recursos de alojamiento
alternativo.

El día 19/01/2024 se persona en el CMSS Quatre Carreres y firma nuevamente
comparecencia de renuncia a recursos de alojamiento alternativo.

9.- Situación 4625003019840:

El servicio de bomberos indica que su habitáculo se encuentra totalmente calcinado.
Refiere desconocer si posee la documentación personal.
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Tanto el 18/01/2024 como el 19/01/2024 se firma comparecencia de renuncia a cualquier
servicio prestado por el centro.

A fecha 23/01/204 no acude al CMSS Quatre Carreres a cita concertada. No se valoran
actuaciones específicas.

10.- Situación 4625003016409:

El día 18/01/2024 se firma comparecencia de renuncia a alojamiento alternativo. El día
19/01/24 firma nuevamente comparecencia de renuncia de cualquier recurso.

Refiere que su habitáculo se encuentra totalmente calcinado.

No ha podido recuperar la documentación personal.

A fecha 23/01/204 no acude al CMSS Quatre Carreres a cita concertada. No se valoran
actuaciones específicas.

11.- Situación 4625003019670:

El 18/01/2024 se firma comparecencia de renuncia a recurso de alojamiento residencial.

La noche del 18/01/2024 pernocta en una vivienda proporcionada por un familiar.

El día 19/01/2024 no se persona en el CMSS Quatre Carreres a cita concertada, pero un
familiar firma comparecencia afirmando que la titular ha manifestado su deseo de volver a su
país de origen.

Actualmente no está en censo por el que se considera la posibilidad que se haya producido
este retorno.

 

 

En el passat Ple de l’Ajuntament de València vaig formular una qüestió entorn a l’incendi
de l’assentament de “La Gallineta”. En dit assentament es trobaven 24 families i 52 persones, les
quals arran d’una explosió d’una botella de gas butà, va esdevindre un incendi. A causa del danys
en les estructures els cossos de seguretat i el SAUS varen intervindre per desnonar a aquestes
famílies de les instal·lacions on vivien.

En la resposta proporcionada a aquesta regidora sobre:

« A.- Opcions residencials que es van oferir per part de l'Ajuntament de València.
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Després de l'incendi i el necessari desallotjament que es produïx a conseqüència d'aquest,
es manté entrevista amb les persones afectades a fi d'analitzar les diferents possibilitats
residencials. Com a resultat de la intervenció professional cap família amb xiquets, xiquetes o
adolescents, va romandre en la zona.» 

Per tot això la regidora que subscriu formula:

Quins varen ser els recursos habitacionals d’urgència que es varen oferir? Varen ser ateses
d’urgència en algun hotel, hostal, alberg? Quin o quins? Quant de temps? ? Quin ha sigut
l’import total del mateix? Per quin procediment administratiu (PEIS o altres) ha donat lloc el
pagament d’aquests recursos d’urgència? Quin ha sigut el resultat de l’anàlisi de les diferents
possibilitats residencials per cada persona i/o unitat familiar? En quina situació es troben ara?

En resposta a les preguntes formulades s'informa respecte a les actuacions realitzades des
del Centre Municipal de servicis Socials (CMSS) de Quatre Carreres, després de l'incendi en
l'assentament “Entrada de La Gallineta” en el marc de la urgència esdevinguda durant els dies
18/01/24,19/01/24 i 23/01/24), així com de les actuacions de continuïtat desenvolupades.

Unitats de convivència i resum d'actuacions realitzades. 

A.- Unitats familiars de diversos membres amb presència de menors:

1.- Situació 4625003015267:

Unitat familiar composta per 6 membres. La nit del 18/01/2024 pernocten en l'alberg de la
Ciutat de l'Esperança (CIDES) per valoració tècnica atés que la unitat familiar està composta per
5 menors.

El dia 19/01/2024 la titular es presenta en el CMSS Quatre Carreres i firma compareixença
de renúncia indicant que els menors es traslladen provisionalment a un habitatge al costat d'un
familiar en C/Maestro Giner, 6-4 (Xirivella), mentre que ella valora pernoctar a l'interior del
cotxe prop de l'assentament.

La unitat familiar és perceptora de Renda Valenciana d'Inclusió (RVI).

Referixen no requerir ajudes econòmiques urgents. Desconeixen si posseïxen la
documentació personal completa. Segons informació reportada pel servici de bombers, el seu
habitacle no ha patit danys.

A dia 23/01/2024 acudix a CMSS Quatre Carreres i novament renúncia a allotjament
alternatiu. Es valora derivació a rober per als fills. Ens trasllada que estan construint, pròxim a
l'anterior assentament, diverses barraques noves. Realitzem visita per a poder veure in situ
situació i afectació després de l'incendi i filiar i validar els nous habitacles que estan sent
construïts en els últims dos dies. Conjuntament amb l'Equip d'Atenció Integral (EAI. Contracta
externa amb l'entitat ALANNA) se censa a la família en una nova barraca que complix mínims
de salubritat, seguretat i condicions climàtiques perquè puguen pernoctar menors en este.
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2.- Situació 4625003019671:

Unitat familiar composta per tres membres, un d'ells menor d'edat. La nit del 18/01/2024
pernocten a casa d'un familiar en el barri de La Torre pel que firma compareixença de renúncia a
l'allotjament alternatiu residencial.

La unitat familiar és perceptora de Renda València d'Inclusió, i indiquen no precisar
d'ajudes econòmiques urgents. Posseeixen la documentació personal completa.

El dia 19/01/2024 acudixen a CMSS Quatre Carreres firmen novament compareixença de
renúncia de recursos d'allotjament residencial i afirmen que han valorat allotjar-se en un hostal.

El dia 23/01/2024 acudixen al CMSS Quatre Carreres, i firmen, novament, compareixença
de renúncia a recurs d'allotjament residencial. Continuen pernoctant a casa d'un familiar.

Referixen haver-se'ls cremat les seues pertinences.

Es valora amb caràcter urgent derivar al programa d'atenció psicològica del CMSS per
situació traumàtica, relaten no disposar d'estris personals al no poder entrar en la zona afectada
per l'incendi. Es valora derivar a rober per als seus fills. Actualment continua acudint a atenció
psicològica i estem en coordinació amb l'Oficina pel Dret a l'Habitatge (ODVI) per a recolzar en
la cerca a un habitatge normalitzat. Han sol·licitat, igualment, habitatge públic de l'Entitat
Valenciana d'Habitatge i Sòl (EVHA).

3.- Situació 4625003016446:

Unitat familiar formada per 4 membres, un d'ells menors d'edat i l'altre fill amb seguiment
en salut mental. Refereixen posseir tota la documentació personal.

El dia 18/01/2024 s'allotgen en l'alberg de l'Institut Social Obrer (ISO).

El dia 19/01/2024 acudix el fill major d'edat a CMSS Quatre Carreres, sol·licita la
renovació en este recurs per a tota la unitat familiar, per la qual cosa s'activa renovació fins al
23/01/2024.

La unitat familiar és perceptora de Renda València d'Inclusió, i indiquen no precisar
d'ajudes econòmiques urgents en seguiment també des del servici de prevenció i intervenció amb
famílies. Ajustem pla de treball a la nova situació de la unitat familiar. Complixen amb tots els
objectius del pla d'intervenció, l'adaptació al recurs és adequada.

A data 23/01/2024 s'activa renovació del recurs d'allotjament fins al 29/01/2024.

Després del segon incendi ens refereixen que el seu habitacle no ha patit danys
significatius però que no han pogut accedir a recuperar els seus efectes personals. Sol·liciten
derivació a rober. Es valora realitzar informe de priorització concessió habitatge públic EVHA
procediment d'urgència i Prestació Econòmica Individualitzada (PEIS) d'emergència en concepte
de manutenció.
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Actualment es mantenen cites quinzenals amb la unitat familiar per a realitzar actuacions
en la cerca d'habitatge, realitzen totes les indicacions proposades.

4.- Situació 4625003019720:

Unitat familiar composta per tres membres, dos d'ells menors.

El servici de bombers indica que el seu habitacle es troba totalment calcinat. Referix
posseir la documentació personal d'ella i dels seus fills.

Rebutja allotjament alternatiu tant el 18/01/2024 com el 19/01/2024.

Manifesta que la nit del 18/01/2024, els menors pernoctaren a casa de la seua germana en
Carrer Maestro Giner, 6-4 (Xirivella), mentre que ella valora pernoctar a l'interior del cotxe prop
de l'assentament. Unitat familiar perceptora de la Renda Valenciana d'Inclusió.

A data 23/01/2024 acudeix la titular al CMSS, firma compareixença de renúncia al recurs
d'allotjament alternatiu. Refereix que tant ella com els seus fills continuen allotjats a casa de la
seua germana a Xirivella. Sol·licita derivació a rober. Es valora PEIS d'emergència en concepte
de manutenció i se l'informa davant la possibilitat que trobe un habitatge de lloguer, de la resta
d'ajudes relacionades amb habitatge. Es valora realitzar informe de priorització concessió
habitatge públic (EVHA) per procediment d'urgència.

5.- Situació 4625003021394:

Unitat familiar composta per tres membres, dos d'ells menors d'edat. L'expedient es troba
en CMSS Sant Marcel·lí. Unitat familiar perceptora de Renda València d'Inclusió, indiquen no
requerir ajudes econòmiques urgents. Afirma posseir la documentació personal dels seus fills,
però quant a la seua, ha perdut NIE i SIP. La unitat familiar manifesta traslladar-se
provisionalment a un habitatge proporcionat per un familiar en el municipi de Xirivella, Plaça
País Valencià 4-13.

El dia 19/01/2024 acudeixen a CMSS Quatre Carreres i novament rebutgen allotjament
alternatiu, la compareixença de renúncia es puja a actuacions per no disposar d'expedient en este
CMSS.

A dia 23/02/2024 acudeix a CMSS Quatre Carreres i firma, novament, compareixença de
renúncia a recurs d'allotjament residencial. Continuen pernoctant a casa d'un familiar. Refereix
haver-se-li cremat les seues pertinences, per la qual cosa sol·licita derivació a rober.

6.- Situació 4625003017813:

Unitat familiar composta per 5 membres, tres d'ells menors d'edat amb expedient obert en
valoració de risc. Compareix i refereix abandonar territori nacional, aportant bitllets per a
Romania el diumenge 21/01/2024, sense justificació de tornada, encara que manifesta voler
retornar el 28/02/2024. Se l'informa de la situació negligent de no acudir els menors al centre
docent i la falta de compromís en els objectius mínims proposats en el Pla d'Intervenció, com a
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perceptora de la RVI. Se li recorda l'obligació de complir amb el termini màxim establit fora de
Comunitat Valenciana.

Els dies 18/01/2024 i 19/01/2024 és atesa i rebutja allotjament residencial alternatiu. Indica
haver pernoctat en Carrer Ramón Iborra (Massalaves).

A data 28/02/2024 es remet notificació de la suspensió de la prestació RVI per no
comparèixer amb el seu tècnic de referència d'inclusió i no trobar-se en territori nacional.

7.- Situació 4625003018830:

Unitat familiar composta per tres membres, un d'ells menor d'edat. El servici de bombers
ens indica que el seu habitacle es troba totalment calcinat. No posseeixen cap tipus de document
personal. Només hi ha un únic membre de l'assentament d'alta laboral amb ingressos regulars.

El dia 18/01/2024 s'allotgen en el Centre d'Urgències Socials (CUS) gestionat per l'entitat
Sant Joan de Deu.

El dia 19/01/2024 acudeixen a CMSS Quatre Carreres sol·licitant renovació en este recurs,
per la qual cosa s'envia activació fins al 23/01/2024.

La unitat familiar indica precisar d'ajudes urgents per a cobrir necessitats bàsiques, es
realitza ajuda de emergència en concepte de manutenció. Es realitza petició de plaça formal al
Centre d'Atenció a la Immigració (CAI).

En finalitzar l'estada en CUS es valora prestació per a allotjament alternatiu i se de
cobertura econòmica per a 15 dies en Hostal perquè la família puga disposar de més temps per a
trobar una alternativa residencial.

Es remet informe d'urgència al EVHA amb priorització de la inscripció de la unitat de
convivència.

Es realitzen seguiments setmanals des del CMSS per a acompanyar en la consecució
d'actuacions plantejades en el Pla Personalitzat d'Intervenció.

8.- Situació 4625003017804:

Unitat familiar composta per 5 membres, dos d'ells menors d'edat. Perceptors de RVI pel
que posseeixen ingressos regulars.

El dia 18/01/2024 firmen compareixença de renúncia a recursos d'allotjament residencial.
Refereixen que es traslladen provisionalment a un habitatge proporcionat per un familiar a la
ciutat de València, C/José Soto Micó 44 Sota Dreta.

Es personen en el CMSS Quatre Carreres el dia 19/01/2024 i firmen novament
compareixença de renúncia a qualsevol recurs d'allotjament residencial.

A data 23/01/2024 firmen novament compareixença de renúncia a recursos d'allotjament
residencial.
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Refereixen que la unitat familiar continua allotjada en l'habitatge d'un familiar. Encara que
el seu habitacle no ha patit danys significatius, no han pogut accedir per a recuperar els seus
efectes personals, per la qual cosa sol·liciten derivació a rober. Afirmen posseir la documentació
personal. Es valora prestació d'emergència en concepte de manutenció.

9.- Situació 4625003018830:

Unitat familiar composta per 4 membres, dos d'ells menors d'edat. Perceptors de RVI pel
que posseeixen ingressos regulars.

El dia 18/01/2024 firmen compareixença de renúncia a recursos d'allotjament residencial.
Refereixen que els menors d'edat es traslladen provisionalment a un habitatge proporcionat per
un familiar en el municipi de Xirivella, Plaça País Valencià, 4-13.

El dia 19/01/2024 es persona en el CMSS Quatre Carreres, i firmen novament
compareixença de renúncia a recursos d'allotjament residencial. Afirmen que els menors
continuen allotjats en l'habitatge assenyalat.

A data 23/01/2024 firma compareixença de renúncia al recurs d'allotjament alternatiu.
Referix els seus fills continuen allotjats a casa d'un familiar.

Sol·liciten derivació a rober.

Es valora prestació d'emergència en concepte de manutenció i se l'informa davant la
possibilitat que trobe un habitatge de lloguer, de la resta d'ajudes relacionades amb habitatge.

Es valora realitzar informe de priorització de concessió d'habitatge públic EVHA ja que és
una família que amb anterioritat ha residit en habitatge normalitzat vertical amb alts indicadors
de normalització.

Es valora proposar a la família per a la comissió d'habitatge municipal perquè en el barems
obtenen la màxima puntuació de les famílies valorades des del CMSS Quatre Carreres.

B.- Unitats familiars de diversos membres sense presència de menors:

1.- Situació 4625003017804:

Unitat familiar composta per dos membres majors d'edat.

El dia 18/01/2024 firmen compareixença de renúncia a recurs d'allotjament residencial.
Ens refereixen posseir tota la documentació personal. Tots dos pernocten la nit del 18/01/24 prop
de l'assentament. No acudeixen el 19/01/2024 a cita concertada en el CMSS Quatre Carreres.

A data 23/01/2024 no acudeixen al CMSS Quatre Carreres a cita concertada pel que no es
valoren altres actuacions específiques.

C.- Unitats unipersonals:
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1.- Situació 4625003017233:

El dia 18/01/2024 es rebutja fins i tot no volent firmar compareixença de renúncia,
alternativa d'allotjament

El 19/01/2024 es persona en el CMSS Quatre Carreres i novament es nega a firmar
compareixença. Refereix pernoctar a l'interior del cotxe, prop de l'assentament i posseir la
documentació personal necessària, treballa de forma reglada i posseïx ingressos econòmics
regulars.

A data 23/01/2024 no es persona en el CMSS Quatre Carreres a cita concertada pel que no
es valoren altres actuacions específiques.

2.- Situació 4625003020930:

El 18/01/2024 es firma compareixença de renúncia d'allotjament alternatiu.

El 19/01/2024 es firma, de nou, compareixença de renúncia d'allotjament alternatiu.

Refereix quedar-se a dormir en el cotxe prop de l'assentament i referix desconèixer si
posseïx la documentació personal.

A data 23/01/2024 no acudeix al CMSS Quatre Carreres a cita concertada pel que no es
valoren més actuacions posat al fet que som coneixedors que treballa en el règim de la
construcció i no precisa de suport específic en matèria de la nostra competència.

3.- Situació 4625003018684:

El 18/01/2024 es firma compareixença de renúncia d'allotjament alternatiu.

El 19/01/2024 es firma, de nou, compareixença de renúncia d'allotjament alternatiu.

Indica que es trasllada provisionalment a l'habitatge del seu fill situada a la província de
Castelló. Refereix posseir tota la documentació personal, però no disposa d'efectes personals.

A data 23/01/2024 acudix al CMSS, firma, de nou, compareixença de renúncia al recurs
d'allotjament alternatiu.

Continua allotjada en l'habitatge del seu fill. No percep cap mena de prestació econòmica.
Ha sol·licitat este mateix any Ingrés Mínim Vital (IMV)

Se l'informa dels requisits per a sol·licitar RVI. No es valoren actuacions específiques.

4.- Situació 4625003019670:

El 18/01/2024 es firma compareixença de renúncia d'allotjament alternatiu.

El 19/01/2024 es firma, de nou, compareixença de renúncia d'allotjament alternatiu.
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La nit del 18/01/2024 va pernoctar en allotjament de família extensa en la zona del barri de
La Torre.

Perceptora de Renda Valenciana d'Inclusió.

Indica no precisar d'ajudes econòmiques urgents. Refereix posseir la documentació
personal completa.

El dia 19/01/2024, acudix a CMSS Quatre Carreres i firma novament compareixença de
renúncia de recursos d'allotjament residencial, havent valorat allotjar-se en un hostal.

El dia 23/04/2024 acudix a CMSS Quatre Carreres, firma novament compareixença de
renúncia a recurs d'allotjament residencial d'emergència.

Continua pernoctant a casa d'un familiar. Refereix haver-se-li cremat les seues pertinences,
per la qual cosa sol·licita derivació a rober. Es facilita cita en servici d'acolliment per a valorar
evolució de la situació per si precisara de suports en el marc de la intervenció.

5.- Situació 4625003019589:

El dia 18/01/2024 es firma compareixença de renúncia a allotjament alternatiu. Refereix
pernoctar eixa mateixa nit prop de l'assentament i posseir tota la documentació personal.

El dia 19/01/2024 no es persona en el CMSS Quatre Carreres a cita concertada però un
familiar ens reporta que el seu habitacle es troba totalment calcinat.

Perceptor de Renda València d'Inclusió.

Es continuen realitzant actuacions en el marc de la seua intervenció des del programa
d'inclusió en la cerca d'una alternativa residencial.

6.- Situació 4625003021495:

El dia 18/01/204 es firma compareixença de renúncia a recursos d'allotjament alternatiu.
Refereix quedar-se a dormir a l'interior del cotxe prop de l'assentament.

El dia 19/01/2024 no es persona en el CMSS Quatre Carreres. Es desconeix si posseeix la
documentació personal.

El servici de bombers indica que el seu habitacle es troba calcinat.

A data 23/01/204 no acudix al CMSS Quatre Carreres a cita concertada pel que no es
valoren actuacions específiques des del CMSS.

7.- Situació 4625003004037:

El dia 18/01/204 es firma compareixença de renúncia a recursos d'allotjament alternatiu.

Refereix quedar-se a dormir a l'interior del cotxe prop de l'assentament.
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El dia 19/01/2024 no es persona en el CMSS Quatre Carreres a cita concertada.

Desconeixem si posseïx la documentació personal.

El servici de bombers indica que el seu habitacle es troba calcinat.

A data 23/01/204 no acudix al CMSS Quatre Carreres a cita concertada. No es valoren
actuacions específiques.

8.- Situació 4625003021496:

El dia 18/01/2024 es firma compareixença de renúncia a recursos d'allotjament alternatiu.

El dia 19/01/2024 es persona en el CMSS Quatre Carreres i firma novament
compareixença de renúncia a recursos d'allotjament alternatiu.

9.- Situació 4625003019840:

El servici de bombers indica que el seu habitacle es troba totalment calcinat. Refereix
desconèixer si posseeix la documentació personal.

Tant el 18/01/2024 com el 19/01/2024 es firma compareixença de renúncia a qualsevol
servici prestat pel centre.

A data 23/01/204 no acudix al CMSS Quatre Carreres a cita concertada. No es valoren
actuacions específiques.

10.- Situació 4625003016409:

El dia 18/01/2024 es firma compareixença de renúncia a allotjament alternatiu. El dia
19/01/i firma novament compareixença de renúncia de qualsevol recurs.

Refereix que el seu habitacle es troba totalment calcinat.

No ha pogut recuperar la documentació personal.

A data 23/01/204 no acudix al CMSS Quatre Carreres a cita concertada. No es valoren
actuacions específiques.

11.- Situació 4625003019670:

El 18/01/2024 es firma compareixença de renúncia a recurs d'allotjament residencial.

La nit del 18/01/2024 pernocta en un habitatge proporcionat per un familiar.

El dia 19/01/2024 no es persona en el CMSS Quatre Carreres a cita concertada, però un
familiar firma compareixença afirmant que la titular ha manifestat el seu desig de tornar al seu
país d'origen.
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Actualment no està en cens pel que es considera la possibilitat que s'haja produït este
retorn."

15 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000027-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 8
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal Compromís,
relatives a "L'estudi sobre infraestructures esportives".
Preguntas que presenta Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal Compromís, relativas
al "Estudio sobre infraestructuras deportivas".
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

PREGUNTA 

"En virtut de l'article 8 del vigent reglament de govern i administració de l’Ajuntament de
València, sol·licite que esta pregunta siga contestada en valencià.

El passat mes de desembre, la regidora d'Esports va presentar el resultat d'un estudi sobre
l'estat de les infraestructures esportives i les condicions en què es troben tant les concessions
administratives com les dependències esportives de gestió directa i de gestió indirecta.

En atenció a l’assumpte expressat i conforme a l’article 91 en relació a l’article 128 del
Reglament orgànic del Ple, la regidora que subscriu, formula la següent pregunta:

Quin és el contingut íntegre del referit estudi amb els informes annexes que en el seu cas
s’hagen elaborat prèviament per a la seua confecció?"

RESPOSTA

Sra. Gil, delegada d'Esports

"En virtut de l'article 8 del vigent reglament de govern i administració de l’Ajuntament de
València, sol·licite que esta pregunta siga contestada en valencià.

El passat mes de desembre, la regidora d'Esports va presentar el resultat d'un estudi sobre
l'estat de les infraestructures esportives i les condicions en què es troben tant les concessions
administratives com les dependències esportives de gestió directa i de gestió indirecta.

En atenció a l’assumpte expressat i conforme a l’article 91 en relació a l’article 128
delReglament orgànic del Ple, la regidora que subscriu, formula la següent pregunta:

Quin és el contingut íntegre del referit estudi amb els informes annexes que en el seu cas
s’hagen elaborat prèviament per a la seua confecció?
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El mes de desembre passat es va realitzar un balanç de l'estat en el qual ens hem trobat les
concessions administratives, i les instal·lacions de gestió directa i indirecta, i no el resultat d'un
únic estudi. La informació que es va donar en eixa roda de premsa és fruit de les visites a
instal·lacions esportives i de l'anàlisi dels expedients administratius.

El pasado mes de diciembre se realizó un balance del estado en el que nos hemos
encontrado las concesiones administrativas, y las instalaciones de gestión directa e indirecta, y no
el resultado de un único estudio. La  información que se dio en esa rueda de prensa es fruto de las
visitas a instalaciones deportivas y del análisis de los expedientes administrativos."

16 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000033-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relatives a les "Obres en el Poliesportiu Nou Moles".
Preguntas que presenta Dª. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativas a las "Obras en el Polideportivo Nou Moles".
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

PREGUNTA

"¿Cuáles de las diferentes contrataciones realizadas por el Servicio de Deportes o la OAM
Fundación Deportiva Municipal se han ejecutado o se están ejecutando actualmente en el
Polideportivo de Nou Moles y bajo qué autorización de la GVA o empresa constructora?"

RESPOSTA

Sra. Gil, delegada d'Esports

"¿Cuáles de las diferentes contrataciones realizadas por el Servicio de Deportes o la OAM
Fundación Deportiva Municipal se han ejecutado o se están ejecutando actualmente en el
Polideportivo de Nou Moles y bajo qué autorización de la GVA o empresa constructora?

En relación con los contratos realizados desde el Ayuntamiento de Valencia, para la
instalación deportiva Nou Moles, se informa:

Desde el reinicio de las obras de esta instalación deportiva Nou Moles y los acuerdos
establecidos en su día entre Generalitat Valenciana y Ayuntamiento de València, para la
conclusión de los trabajos y equipamiento interior de la instalación, el Ayuntamiento de València
ha intervenido directamente en la contratación de los equipamientos, siempre cumpliendo con la
normativa vigente tanto laboral como de seguridad y salud.

En relació amb els contractes realitzats des de l'Ajuntament de València, per a la
instal·lació esportiva Nou Moles, s'informa:
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Des del reinici de les obres d'aquesta instal·lació esportiva Nou Moles i els acords establits
en el seu moment entre Generalitat Valenciana i Ajuntament de València, per a la conclusió dels
treballs i equipament interior de la instal·lació, l'Ajuntament de València ha intervingut
directament en la contractació dels equipaments, sempre complint amb la normativa vigent tant
laboral com de seguretat i salut."

17 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000033-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relatives a la "Subvenció nominativa de la Setmana Santa Marinera".
Preguntas que presenta Dª. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativas a la "Subvención nominativa de la Semana Santa Marinera".
DIRIGIDA A:
C2315-PLAYAS-FAM.JUV.INFANCIA-FIESTAS Y TRADICIONES

PREGUNTA

"En la aprobación de los presupuestos 2024 del nuevo gobierno, algunas fiestas de la
ciudad de València, como la Semana Santa Marinera, contaron con un menor presupuesto de las
subvenciones nominativas municipales, respecto al anterior ejercicio. La última modificación de
presupuesto tampoco incluía la Semana Santa Marinera. Teniendo en cuenta que la subvención
nominativa es primordial para poder desempeñar todos los actos de una de las fiestas grandes de
la ciudad como es la Semana Santa Marinera y siendo conscientes de que se celebra en menos de
un mes. La concejala que suscribe formula la siguiente pregunta a la concejala de Fiestas y
Tradiciones, Mónica Gil: ¿Cuándo tiene previsto realizar una modificación de crédito para
garantizarle a la Semana Santa Marinera el aumento del presupuesto inicial?"

RESPOSTA

Sra. Gil, delegada de Festes i Tradicions

"La subvención otorgada a la Junta Mayor de la Semana Santa cuyo importe en su
totalidad asciende a 222.000 € -la más elevada de las subvenciones asignadas a la Delegación de
Fiestas y Tradiciones-, se encuentra en tramitación.

En esta línea, mediante acuerdo de la Junta de Gobierno Local de fecha 8 de marzo de
2024, se aprobó el texto del convenio para el año 2024 entre el Ayuntamiento de Valencia y la
Junta Mayor de la Semana Santa Marinera, así como autorizar y disponer el gasto a favor de la
Junta Mayor de la Semana Santa Marinera, CIF G96566013, por importe de 222.000 €.

Por otra parte, se ha procedido reconocer la obligación de pago a favor de la Junta Mayor
de la Semana Santa Marinera, por importe de 166.500 euros, correspondiente al pago del 75% del
importe total de la subvención, tal y como se acordó en la cláusula sexta del convenio aprobado,
firmado en fecha 5 de marzo de 2024.
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A fin de no perjudicar en la medida de lo posible al beneficiario de la subvención, una vez
realizado este primer desembolso, se procederá a la tramitación de la modificación de la
subvención de la Junta Mayor de la Semana Santa Marinera.

El objetivo principal de este proceder, se sustenta en el hecho de que la referida
modificación presupuestaria conlleva su aprobación por el Pleno del Ayuntamiento, lo que
hubiera conllevado un importante retraso en el pago del 75% de la misma.

De esta manera, se procederá al pago del 75% coincidiendo con la celebración de la
Semana Santa, evitando así un grave perjuicio económico a los beneficiarios de la misma.

En conclusión, se procederá al pago del 25 por ciento restante una vez justificada la
totalidad de la subvención por parte de la entidad beneficiaria al que se añadirá el importe de la
modificación presupuestaria, llevándose a cabo toda la tramitación antes del 31 de octubre de
2024, tal y como se establece en la cláusula novena del convenio."

18 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000033-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relatives als "Llibres LGTBI en biblioteques públiques".
Preguntas que presenta Dª. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativas a los "Libros LGTBI en bibliotecas públicas".
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

PREGUNTA

"El pasado mes de febrero les Corts Valencianes aprobó una iniciativa, con el voto a favor
de Partido Popular y Vox, al objeto de "crear secciones específicas en materia de diversidad
sexual, familiar, de género, y de desarrollo sexual respetuoso con los derechos humanos" en las
bibliotecas públicas de los municipios de más de 25.000 habitantes. Esta propuesta va en contra
del criterio profesional que defiende el Col·legi Oficial de Biblotecaris i Documentalistes de la
Comunitat Valenciana.

¿El Ajuntament de València va a apoyar y adherirse al comunicado que ha remitido el
COBDCV defendiendo el criterio profesional como el válido para el desarrollo de servicios y
colecciones en las bibliotecas, a través de la concejalía de Acción Cultural y de la Red de
Bibliotecas Municipales?"

RESPOSTA

Sr. Moreno, delegat d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals

"El pasado mes de febrero les Corts Valencianes aprobó una iniciativa, con el voto a favor
de Partido Popular y Vox, al objeto de "crear secciones específicas en materia de diversidad
sexual, familiar, de género, y de desarrollo sexual respetuoso con los derechos humanos“en las
bibliotecas públicas de los municipios de más de 25.000 habitantes. Esta propuesta va en contra
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del criterio profesional que defiende el Col·legi Oficial de Biblotecaris i Documentalistes de la
Comunitat Valenciana.

¿El Ajuntament de València va a apoyar y adherirse al comunicado que ha remitido el
COBDCV defendiendo el criterio profesional como el válido para el desarrollo de servicios y
colecciones en las bibliotecas, a través de la concejalía de Acción Cultural y de la Red de
Bibliotecas Municipales? 

La PNL modifica el artículo 20.4. [sic] de la Ley 4/2011, de 23 de marzo, de bibliotecas de
la Comunidad Valenciana, en el que se dice que "Los centros de la red contarán con contenidos
en materia de diversidad sexual, familiar, de género y de desarrollo sexual respetuosos con los
derechos humanos. En los municipios de más de 25.000 habitantes conformarán una sección
específica". 

Este artículo, a su vez, se modifica para cumplir la Ley 8/2017, de 7 de abril, integral del
reconocimiento del derecho a la identidad y a la expresión de género en la Comunitat Valenciana,
más concretamente su artículo 37. Promoción de una cultura inclusiva que en su punto 3 dice que
"La Generalitat promoverá y favorecerá que todas las bibliotecas de su titularidad y las
bibliotecas de titularidad municipal cuenten con un fondo bibliográfico y filmográfico específico
en materia de identidad de género, expresión de género, diversidad sexual y familiar. El
contenido de los materiales deberá ser respetuoso con los derechos humanos. En las ciudades de
más de 20.000 habitantes conformarán una sección específica".

En estos momentos en nuestras bibliotecas se dispone de 1282 libros (que no títulos) que
responden a la etiqueta de diversidad sexual y/o LGTBI, y que todos ellos  han sido
seleccionados y clasificados  atendiendo a criterios de calidad y adecuación a las necesidades de
las personas usuarias y están identificados en Absys como "LGTBI" y con un picto en el lomo
del libro."

19 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
Prec “in voce” formulada pel Sr. José Luis Moreno Maicas, del Grup Municipal Popular,
relativa al “Canvi d'horari de la Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports”.
Ruego “in voce” formulada por D. José Luis Moreno Maicas, del Grupo Municipal Popular,
relativa al “Cambio de horario de la Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y
Deportes”.

El Sr. President señala que muchas veces la Sra. Gil Uncio no puede asistir a la Comisión
de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes porque le suele coincidir con las comisiones
de la Diputación, y por lo tanto ruega que se cambie el horario de la Comisión de Bienestar
Social, Educación, Cultura y Deportes por el horario de la Comisión de Patrimonio, Recursos
Humanos, Técnicos y Seguridad Ciudadana y así facilitar su presencia para defender los puntos
de su delegación.

Todos los miembros presentes de la Comisión se muestran conformes en plantearlo en la
Comisión de Patrimonio, Recursos Humanos, Técnicos y Seguridad Ciudadana.
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20 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta “in voce” formulada per la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relativa a la “Estàtua de la “Xica del Llac” d'Antonio Ballester”.
Pregunta “in voce” formulada por Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativa a la “Estatua de la “Muchacha del Lago” de Antonio Ballester”.

La Sra. Ibáñez insiste en el tema de la escultura de Antonio Ballester, ya que considera que
hay una responsabilidad latente de mala praxis que debe depurarse y pregunta si el Servicio de
Patrimonio Histórico y Artístico pedirá informe a AUMSA.

El Sr. President explica las actuaciones y averiguaciones del Servicio y en principio no
llevan idea de hacer nada más. Eso sí, enviarán recordatorio a servicios, sector público y
contratistas de los requisitos para actuar sobre el patrimonio cultural.

21 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta “in voce” formulada per la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal
Compromís, relativa al “Programa i recursos concrets amb motiu de la modificació
pressupostària per a l'ocupació d'igualtat, des de la Delegació d'Igualtat”.
Pregunta “in voce” formulada por Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal
Compromís, relativa al “Programa y recursos concretos con motivo de la modificación
presupuestaria para la ocupación de igualdad, desde la Delegación de Igualdad”.

La Sra. Beamud pregunta a la Sra. Gil Uncio sobre el programa i els recursos concrets amb
motiu de la modificació pressupostària de 180.000'- € per a l'ocupació d'igualtat des de la
Delegació d'Igualtat.

La Sra. Llobet explica que serán todos los que se hacían desde Valencia Activa para apoyar
la inserción laboral de las mujeres como los de la Confederación Empresarial y los de sindicatos
en la materia. Los que eran genéricos para colectivos con dificultades de acceso se mantendrán
en Valencia Activa.

22. (E 1) RESULTAT / : REBUTJADA LA URGÈNCIA / RESULTADO RECHAZADA LA
URGENCIA

EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000033-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 7
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció urgent que presenta la Sra. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relativa a la "Protecció del patrimoni".
Moción urgente que presenta Dª. Mª. Teresa Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativa a la "Protección del patrimonio".

DEFENSA DEBAT URGÈNCIA

La Sra. Ibáñez explica la urgencia dadas las fechas en que estamos para que se trabaje ya
de cara a próximas fallas, con antelación.
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El Sr. President señala que se vota en contra de la urgencia porque hay suficiente tiempo
para presentarla por cauce ordinario.

VOTACIÓ DE LA URGÈNCIA

Per majoria no s'aprova la urgencia de la inclusió del punt en l'orde del dia, quatre vots en
contra del Sr. José Luis Moreno Maicas (Popular), del Sr. Santiago Ballester Casabuena
(Popular), de la Sra. Paula Llobet Vilarrasa en substitució de la Sra. Marta Torrado de Castro
(Popular) i de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX), i tres a favor de la Sra. Maite Ibáñez Giménez
(Socialista), de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís) i de la Sra. Glòria Tello Company
(Compromís).

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, a les onze hores, la Presidència alça la sessió,
de la qual s’estén la present acta que firma el Sr. President i que jo, el Secretari, certifique.


